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Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

Če so vam vlomili, ne prehitevajte policije
Policijska statistika pravi, da število kazni-

vih dejanj, zlasti tatvin, v Sloveniji v zadnjih le-
tih upada, v Zgornji Savinjski dolini, ki sicer so-
di med varnejša območja v državi, pa v zadnjem 
času opažamo več tovrstnih pojavov. V decem-
brskem času – v primerjavi z ostalimi meseci v 
letu - slovenski policisti ne beležijo večjega po-
rasta kaznivih dejanj, je pa nekoliko več kraj de-
narnic in telefonov, ker se ljudje več zadržuje-
mo zunaj na raznih prireditvah, kjer tatovi v večji 
množici hitro dobijo svojo priložnost, poleg tega 
pa smo zaradi veselega razpoloženja manj po-
zorni na dogajanje okrog nas. 

Po mnenju policije je manjše število vlomov, 
ki ga kaže statistika, tudi posledica bolj samo-
zaščitnega obnašanja občanov. Vse več sta-
novanjskih objektov ima vgrajena protivlom-
na vrata in nadzorne sisteme, vse manj ljudi pa 
ima doma shranjene večje vsote denarja, nakit 
in druge vredne predmete. 

Na policiji pravijo, da so tehnični pripomočki, 
kot so kamere ali luči na senzor, velikokrat učin-
koviti pri odvrnitvi tatov, saj pogosto ne priča-
kujejo, da bodo naleteli nanje. Če do vloma ven-
darle pride, je pomembno, da ničesar ne premi-
kamo in preverjamo brez prisotnosti policistov. 
Stopimo iz objekta in takoj pokličemo policijo, 
šele po njihovem prihodu pa skupaj z njimi op-
ravimo ogled lastnine.

Če se namreč sami gibljemo po stanovanju, 
lahko uničimo dragocene materialne dokaze, ki 

bi jih policija lahko uporabila. Policisti po priho-
du na kraj dogodka opravijo ogled in iščejo raz-
lične dokaze: sledi obutev, sledi DNK ... V pov-
prečju razrešijo 12 do 15 odstotkov vlomov, kar 
je relativno malo, razlog za to pa je običajno po-
manjkanje dokazov. 

»Velikokrat se zgodi, da ljudje prostor pospra-
vijo pred prihodom policije, a s tem naredijo 
največjo možno napako,« opozarjajo na gene-
ralni policijski upravi. Zavarovanje materialnih 
dokazov in morebitnega video materiala je po-
membno, da lahko policija storilca poveže s kra-
jem kaznivega dejanja, brez tega je to praktič-
no nemogoče.

Zelo popularna tarča tatov so mobilni telefo-
ni, saj so sorazmerno lahek plen in se jih da hitro 
prodati. Sodeč po statističnih podatkih jih največ-
krat ukradejo pri vlomih v trgovine in vozila ter pri 
tatvinah na javnih mestih. Razne aplikacije, ki so 
nameščene v t.i. pametnih telefonih, lahko olajša-
jo delo policiji pri sledenju storilcev kaznivih de-
janj. Priporočljivo je, da vedno uporabljamo PIN 
številko za aktivacijo tipkovnice in da imamo na 
varnem shranjeno IMEI številko, številko SIM kar-
tice in številko kode telefona. Želim vam prijetne, 
kar pomeni tudi varne praznične dni!
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Tema tedna, Anketa

Naša anketa
Kaj sili nepridiprave k vlomom – brezobzirnost ali revščina?

Prilika dela tatu, zato objave na družbenih omrežjih o naših po-
čitnicah, različnih izletih, fotografije o naši premični in nepremični 
lastnini prav kličejo nepridiprave, da nas vzamejo pod drobnogled 
in izkoristijo našo nepazljivost ter odsotnost za vlom. V današnjem 
času si tisti s socialnega dna nemalokrat tako »služijo« denar za 
preživetje. Ob tem naredijo veliko več materialne škode, kot je 
vrednost artiklov, ki jih odtujijo iz stanovanj in poslovnih objektov. 
Kaj o tem menijo sogovorniki?

VLOMILCI IMAJO RADI ZIMO IN TEMO, DO ZDAJ NISO BILI NASILNI DO LJUDI

Vlomi v Zgornji Savinjski dolini v porastu

Biserka Krušlin, Mozirje
Objave na socialnih omrežjih razkrivajo vse 

naše načrte in pogosto na tak način privabimo 
vlomilce. Ti postajajo vse bolj brezobzirni, števil-
ni potem sredstva porabijo za nakup prepoveda-
nih substanc. Število vlomov se v zadnjem času 
po dolini veča. K sreči sami nismo doživeli nič ta-
ko neprijetnega, so pa vlomili k sosedom. Ti so 

potem dejali, da je to zelo neprijeten občutek, ko ti neznanci brskajo po 
stvareh, ogrožena je tvoja varnost. Ko gremo od doma, to povemo tudi 
sosedom, da ti malo bolj popazijo na našo hišo. 

Jože Časl, Spodnja Rečica
Sam sem že bil okraden, ko nas ni bilo do-

ma. Sedaj se zavarujem pred vlomilci tako, da 
hišo dobro zaklepam in stvari ne puščam na vi-
dnem mestu. Objavljanje fotografij in podatkov 
na družbenih omrežjih, kje smo, kaj delamo, kaj 
vse imamo, je zelo neodgovorno. Zdi se mi, da 
se vlamlja zaradi nuje in revščine, neredko tudi 

zaradi objestnosti. Vlomi so del našega vsakdana, zato moramo nanje 
računati in se zavarovati. 

Štefan Matjaž, Ljubno ob Savinji
Teoretično res preko družbenih omrežij neho-

te posredujemo podatke o našem premoženju in 
trenutkih, ki jih preživimo izven doma. A se mi 
zdi, da se v naši dolini vlomilci do »potencialnih« 
strank ne prihajajo na tovrsten način. Pri večjih 
krajah se mi zdi, da okradene osebe spremljajo 
bolj natančno. V svoji okolici ne poznam nobene-
ga takega primera vloma. 

Olga Kladnik Fajmut, Loke
Kam gremo oziroma kje smo in kaj imamo, se 

absolutno ne govori in nikjer ne objavlja. Še naj-
manj na družbenih omrežjih. Na tak način nepri-
diprave samo privabljamo in jim sporočamo, kdaj 
nas ni doma. Čeprav se na to opozarja že dlje ča-
sa, ljudje še vedno to ne upoštevajo. Sama oseb-
no nimam odprtega nobenega profila, ne širim 

informacij, s kom se družim in kje se nahajam. Dvomim, da se v dana-
šnjem času vlamlja zaradi nuje oziroma revščine, saj v naši družbi zna-
mo biti solidarni in pogosto poskrbimo za tiste, ki rabijo hrano. 

Janez Štiglic, Nazarje
Informacije na družbenih omrežjih zelo dob-

ro informirajo vse tiste, ki želijo kam vlomiti. Veli-
kokrat se niti ne zavedamo, kaj vse povemo z ob-
javami anonimni javnosti. Vlamljajo tako zaradi 
revščine kot tudi zaradi objestnosti. 

Pripravila in fotografirala Marija Šukalo

Na Policijski postaji (PP) Mozir-
je v primerjavi z lanskim letom v 
Zgornji Savinjski dolini letos bele-
žijo porast kaznivih dejanj velike 
tatvine, med katere spadajo tudi 
vlomi v stanovanjske in poslovne 
objekte. Do 10. decembra so zabe-
ležili osem takšnih dejanj več kot 
v celotnem lanskem letu. 

Medtem ko v državnem me-
rilu policijske statistike kaže-
jo, da število vlomov narašča v 
zimskih mesecih, sta v naši doli-
ni letos izstopala julij in septem-
ber. Ker je zima čas dolgih veče-
rov, tema pa vlomilcem nudi za-
vetje, je previdnost na mestu. Tu-
di na PP Mozirje namreč ugota-
vljajo, da tovrstna kazniva deja-
nja vlomilci izvajajo predvsem v 
večernem času.

VLOMI V VOZILA, LOKALE, CELO 
V BRUNARICO

Če pogledamo policijsko kroni-

ko v samo zadnjih štirih številkah 
Savinjskih novic, smo lahko upra-
vičeno zaskrbljeni. Policisti iz PP 

Mozirje so namreč v približno me-
secu dni zabeležili več kaznivih de-
janj velike tatvine po 205. členu ka-
zenskega zakonika, pod kar spa-
dajo vlomi v hiše, stanovanja, po-
slovne prostore, vozila in drzne tat-
vine, torej žeparjenje in podobno. 

Vlomilci so v Mozirju in na Reči-
ci ob Savinji vlomili v osebna av-
tomobila, neznani storilec je vlo-
mil v lokal v Nazarjah in ukradel 
menjalni denar, v Nazarjah so po-
licisti ugotovili tudi vlom v občin-
sko stavbo. Na Ljubnem ob Savi-

V baru Lesjak v Spodnji Rečici so nedavno nepridipravi poškodovali 
veliko inventarja. (Foto: AL)

Slabih 35 odstotkov
od 26 velikih tatvin so mozirski 
policisti preiskali v letošnjem 
letu.
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nji je ob vlomu v objekt na prire-
ditvenem prostoru storilec ukra-
del nekaj gotovine in več pred-
metov. Vlomljeno je bilo tudi v to-
čilne avtomate bencinskega servi-
sa v Nizki. Najbolj odmeven je bil 
vlom v brunarico celjskih gorskih 
reševalcev na Okrešlju, od koder 
so neznanci ukradli več kosov re-
ševalne opreme.

KRADEJO TUDI OPREMO 
NAMENJENO REŠEVANJU 

ŽIVLJENJ
Letos so kriminalci v dolini vla-

mljali v bencinske servise, viken-
de, stanovanja, gostinske lokale, 
celo v žetonomat avtopralnice, av-
tomat za avto kozmetiko in v avto-
mat s prehranskimi izdelki. Storilci 
so odnašali gotovino, različna orod-

Z varnostnimi ukrepi lahko vsaj delno zaščitimo svoje 
premoženje

Čeprav se pred vlomi ne moremo stoodstotno zaščititi, policija vsee-
no priporoča varnostne ukrepe, s katerimi lahko do določene mere po-
skrbimo za lastno varnost in varnost našega premoženja. Najbolj preprost 
ukrep, ki je učinkovit, je, da vlomilcem nikoli ne smemo dati vedeti, da nas 
ni doma. Pomagajo že luč prižgana v enem prostoru, dvignjena senčila, re-
dno praznjen poštni nabiralnik. Nikoli ne puščajmo lestve in raznega pri-
ročnega orodja na vrtu. Vlomilce vabi tudi priprto okno v pritličju ali klju-
či puščeni na najbolj očitnih mestih. Vlomilce pogosto odvrne že zunanja 
varnostna luč, ki se prižge, ko tipalo zazna gibanje. 

Tistim, ki lahko posežejo po dražjih varnostnih ukrepih, priporočajo pro-
tivlomna vrata s kakovostno jekleno konstrukcijo vratnega krila in podbo-
ja. Priporočljiva je tudi pametna napeljava z videonadzorom. 

V teh prazničnih dneh je najbolj aktualno priporočilo policije, da naj na 
socialnih omrežjih ne objavljamo informacij o tem, kam in kdaj gremo na 
dopust in koliko časa nas ne bo. Prav tako naj ne vabimo vlomilcev z obja-
vami nakupov dražjih predmetov, avtomobilov in hišnih aparatov.

Vili Bezjak, 
komandir Policijske postaje 
Mozirje:

»Do sedaj še nismo zaznali, da bi 
bili storilci nasilni do prebivalcev, saj 
v letošnjem letu nismo beležili ka-
znivega dejanja ropa, kjer storilec 
vzame tujo premično stvar, da bi si jo 
protipravno prilastil, tako da upora-
bi silo zoper kakšno osebo ali ji zag-
rozi z neposrednim napadom na živ-
ljenje ali telo oziroma roparske tat-
vine, ko je storilec zaloten pri tatvi-
ni, pa zato, da bi ukradeno stvar ob-
držal, uporabi proti komu silo ali mu 
zagrozi z neposrednim napadom na 
življenje ali telo.«

ja, vrednejše predmete, z gradbišča 
na območju Podolševe so ukrad-
li 30 vreč cementa. Ne ustavijo se 
niti pri kraji opreme, ki je namenje-
na reševanju človeških življenj, kot 
je bila gorska reševalna oprema 
celjskih reševalcev. Na Celjskem so 
neznanci na različnih lokacijah uk-
radli celo defibrilatorja.

VEČINO VLOMOV IZVRŠILE 
ORGANIZIRANE SKUPINE 

VLOMILCEV
Kot je za naš časopis povedal ko-

mandir PP Mozirje Vili Bezjak, so 
mozirski policisti v lanskem letu za-
beležili 18 kaznivih dejanj velike tat-
vine, v letošnjem letu do 10. decem-
bra pa kar 26 tovrstnih dejanj. Od 
teh so jih do sedaj uspešno preiska-
li devet, torej slabih 35 odstotkov. 

Kriminalci so bili letos najbolj 
dejavni v juliju, policisti so takrat 
prejeli osem prijav velike tatvine, 
skoraj tako »uspešni« so bili tato-
vi v septembru, ko so zagrešili se-
dem tovrstnih dejanj. 

Glede samega načina storitve 
dejanj je bilo po besedah Bezjaka 
ugotovljeno, »da večino kaznivih 
dejanj, predvsem vlomov v stano-
vanjske hiše in v poslovne prosto-
re, tu so mišljeni vlomi v avtoma-
te za denar na bencinskem servi-
su, izvršujejo organizirane skupine 
vlomilcev, ki delujejo na območju 
celotne Slovenije. Nekaj od teh vlo-
mov pa je pripisati tudi storilcem z 
našega območja«.

NAJVEČ VLOMOV V SLOVENIJI V 
ZIMSKIH MESECIH

Zima je čas, ko so vlomilci v Slo-
veniji najbolj dejavni. Že v popol-
danskem času je hitro tema, stati-
stike pa kažejo, da je izrazit porast 
vlomov v zimskem času zaznan 
med 15. in 20. uro. Dopoldan med 9. 
in 13. uro so vlomilci nadpovprečno 
dejavni kar skozi vse leto. 

Na območju celotne države je 
bilo lani največ vlomov storjenih 
januarja (277) in decembra ter fe-
bruarja z 260 in 255 vlomi. Najmanj 
so bili vlomilci lani dejavni julija in 
avgusta, a letos julija v naši dolini 
očitno ne.

Tatiana Golob
ŠS

CENTER ZA SOCIALNO DELO SAVINJSKO-ŠALEŠKA, ENOTA MOZIRJE 

Novost – svetovanje žrtvam kaznivih dejanj
Dobro leto je, od kar je bila v 

državi izvedena reorganizacija cen-
trov za socialno delo. Dotlej samos-
tojni mozirski center sedaj delu-
je skupaj z žalskim in velenjskim v 
sklopu Centra za socialno delo Sa-
vinjsko-Šaleška. Za zgornjesavinj-
ske uporabnike se dostopnost do 
storitev centra zaradi reorganiza-
cije ni poslabšala, saj vloge za vse 
pravice, tudi tiste, o katerih odloča-
jo v Velenju, še vedno lahko odda-
jo v Mozirju.
POMOČ VSEM ŽRTVAM KAZNIVIH 

DEJANJ
Prav tako uporabniki tu dobijo 

vse informacije, z izjemo odloča-

nja o letnih pravicah, ostale nalo-
ge v pristojnosti centra še vedno 
izvajajo na enoti, je na seji Koordi-
nacijskega sosveta Upravne eno-
te Mozirje poročala pomočnica di-
rektorice centra Marjana Veršnik 
Fale.

Izpostavila je nove naloge, med 
drugim je novost pristojnost cen-
trov za svetovanje žrtvam kazni-
vih dejanj. Gre za prvo socialno po-
moč vsem, ki postanejo žrtve ka-
znivih dejanj. 

Predstavila je zakon o osebni 
asistenci in naštela pravice v zve-
zi s tem zakonom. V letošnjem pol-
letnem obdobju so obravnavali 15 

tovrstnih vlog. Osebni asistent je 
redno zaposlen pri delodajalcu, 
ki je nevladna organizacija, kot so 
Sonček, Želva, Sožitje, lahko tudi 
samostojni podjetniki.

Tako kot ugotavlja policija, je do-
dala, se na območju enote srečuje-
jo z rahlim porastom nasilja v dru-
žini. Letno zabeležijo od 15 do 20 
primerov takih kaznivih dejanj. 

VISOKO ŠTEVILO VLOG ZA 
MESEČNE PRAVICE 

Sicer je v pristojnosti mozirske 
enote še vedno ostalo sprejemanje 
in odločanje o mesečnih pravicah 
iz javnih sredstev. Teh vlog je veli-
ko, okoli 250 na mesec. Sem sodi-

jo denarna pomoč, varstveni doda-
tek, izredna denarna pomoč, pog-
rebnina, posmrtnina in subvencija 
najemnine. V okviru enote še ved-
no izvajajo tudi pomoč na domu, za 
kar imajo šest usposobljenih soci-
alnih oskrbovalk.

Na enoti Mozirje je zaposlenih 
deset delavk, ki poleg omenjenih 
nalog opravlja še mnoge druge, od 
pomoči staršem oziroma zakon-
cem ob razpadu zakonske zveze, 
urejanja stikov, preživnine, skrbni-
štva, rejništva, posvojitev, ukrepov 
za zaščito otrok, urejanja pravic iz 
starševskega varstva …

Marija Lebar
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Zdravstvo

SVET ZAVODA IN SVET USTANOVITELJIC ZGORNJESAVINJSKEGA ZDRAVSTVENEGA DOMA NAZARJE

Darja Es s koncem decembra zaključuje z vodenjem 
zdravstvenega doma

Kot smo poročali pretekli teden, 
so župani na seji sveta ustanovite-
ljic sprejeli sklep, da svet zavoda, ki 
je najvišji organ Zgornjesavinjske-
ga zdravstvenega doma Nazarje, 
odloča o razrešitvi direktorice Dar-
je Es. Esova je nato 12. decembra 
podala odstopno izjavo. Na delov-
nem mestu ostaja do konca letoš-
njega leta. 

MALO ČASA ZA UKREPANJE
Oba organa, tako svet zavoda 

kot svet ustanoviteljic, sta pred 
odstopom Esove na sejah razpra-
vljala o različnih zadevah, ki sedaj 
ostajajo odprte, saj do konca de-
cembra ob vseh prazničnih dnevih 
ostaja le malo časa, ko bi direktori-

ca še lahko opravila katero od za-
dolžitev. Ostaja vprašanje, kdo bo 
zamenjal Esovo oziroma ali imajo 
župani, ki so predlagali njeno raz-
rešitev, v rokavu kakšnega aduta.

ŽUPANI VEČINSKO ZA 
RAZREŠITEV DIREKTORICE

Kot smo poročali, je razrešitev 
direktorice Esove predlagala žu-
panja Rečice ob Savinji Ana Re-
bernik. Osnutek revizijskega poro-
čila kaže na to, da so bili zdravni-
ki preplačani, tržna dejavnost pa je 
prinašala izgubo, kar je nespreje-
mljivo, je na seji sveta ustanovite-
ljic povedala Rebernikova. Esovi je 
še predlagala, naj odstopi, predse-
dujočega sveta Mateja Pečovnika 

pa je prosila, naj da na glasovanje 
predlog za razrešitev direktorice, ki 
so ga župani nato v večini potrdili.

ŠE DVA PROGRAMA MANJ?
Ob obravnavi poročila o izvaja-

nju sanacijskega programa je žu-
panja Solčave Katarina Prelesnik 
omenila, da se boji, da bo rezultat 
sanacijskega programa kljub slab-
ši oskrbi občanov negativen. Župa-
ni so namreč že potrdili, da se ne 
izvajata več programa pulmologi-
je in rentgena, ki sta prinašala iz-
gubo. Tokrat so menili, da tudi pro-
grama psihologije in okulista ne bi 
nadaljevali pod okriljem zdravstve-
nega doma, saj prinašata izgubo, 
ampak bi zanju podelili koncesi-
jo. Svet zavoda je bil drugačnega 
mnenja in je predlagal, naj progra-
ma ostaneta, le nova izvajalca naj 
bi direktorica poiskala, saj seda-
nja nista več zainteresirana za de-
lo enkrat tedensko v Nazarjah.

VPRAŠANJE INVESTICIJ
Kritika na delo Esove je padla tu-

di pri obravnavi rebalansa finanč-
nega načrta za leto 2019. Župani so 
ji očitali, da spremembe finančne-
ga načrta niso bile vnesene, le od-
govori in določene obrazložitve so 
bili dodani po prvi obravnavi. Za-
nimalo jih je tudi, katere investi-
cije so v finančnem načrtu v viši-
ni 236 tisoč evrov, če so do konca 
julija za investicije porabili le dob-
rih šest tisoč evrov. Glede na to, da 
so na prejšnji seji sklenili, da mora 
biti prisoten finančnik, se gornje-
grajskemu županu Antonu Špe-
hu ni zdelo prav, da se njihovi skle-
pi ne upoštevajo. Za naslednjo se-
jo so zahtevali, da Esova skupaj s 
finančnikom poda točne odgovore, 
a glede na njen odstop, odgovorov 
verjetno ne bodo dobili.

DELNO POKRITJE KREDITA 
Med pomembnejšimi temami je 

bila razprava glede januarja naje-
tega kratkoročnega kredita. Vračilo 
se bliža, rezultat sanacijskega pro-
grama pa ne bo niti blizu znesku 
400 tisoč evrov, kolikor mora nazar-
ski zdravstveni dom vrniti prihodnji 

mesec. Esova je župane seznanila, 
da jim banka omogoča podaljšanje 
kredita še za eno leto. Župani so se 
nato posvetovali, katera občina bi 
lahko svoj delež kredita, izračunan 
na osnovi ustanovitvenih deležev, 
pokrila še iz letošnjega proračuna. 
Sredstva imajo zagotovljena v ob-
činah Nazarje in Rečica. Ciril Rosc 
je dodal, da bo najverjetneje uspe-
lo tudi Občini Luče.
LAŽJI ZAČETEK ZA NASLEDNIKA

Na osnovi tega so župani pre-
dlagali, da zdravstveni dom vzame 
kredit, zmanjšan za plačane dele-
že občin v tem letu, ostale občine 
pa bodo kredit odplačale čim prej 
v prihodnjem letu. Ljubenski žu-
pan Franjo Naraločnik je pove-
dal, da lahko svoj delež poplačajo 
že v prvih treh mesecih prihodnje-
ga leta. Župan občine Mozirje Ivan 
Suhoveršnik je povedal, da tudi v 
proračunu za leto 2020 tega zne-
ska nimajo, njihov delež je okrog 
100 tisoč evrov, bodo pa verjetno to 
obveznost vnesli v rebalans prora-
čuna. Špehovo mnenje glede plači-
la je bilo, da bi se morali prej odlo-
čiti, kaj bodo storili z zdravstvenim 
domom. Predlagal je, da naj kredit 
z uspešno sanacijo krije zdravstve-
ni dom sam. Rebernikova je doda-
la, da bodo z zmanjšanjem dolga 
ob plačilu kredita omogočili lažje 
poslovanje nekomu, ki bo prevzel 
vodenje zdravstvenega doma. 
NOČNIH DEŽURSTEV PRIHODNJE 

LETO NE BO VEČ
Esova se je uspela dogovoriti z 

Zdravstvenim domom Velenje za 
izvajanje nujne medicinske pomo-
či še za šest mesecev. To ji je na-
ložil svet zavoda. Se pa v Velenju 
spopadajo s pomanjkanjem ur-
gentnih zdravnikov, zato so skraj-
šali čas, ko bo dežurni zdravnik pri-
soten v Mozirju. Dežurna ambulan-
ta v Mozirju bo delovala ob sobo-
tah, nedeljah in praznikih med 7. in 
21. uro. Preostali čas bodo pacien-
ti obiskovali dežurno službo v Vele-
nju. Med razlogi, da ponoči ne bo 
več dežurstva, je tudi nedelovanje 

Direktorica v odstopu Darja Es: 
»Z 12. decembrom sem nepre-

klicno odstopila s funkcije direkto-
rice JZ ZZD Nazarje. V svoji pogod-
bi o zaposlitvi na mesto direktori-
ce nimam odpovednega roka, ven-
dar sem zaradi postopkov, ki jih je 
treba izvesti s strani sveta zavoda 
in sveta ustanoviteljic ponudila, da 
svoje delo opravljam najdlje do 31. 
decembra 2019. Vse sprejete skle-
pe, ki so v moji pristojnosti za čas 
odstopa, bom korektno izpeljala in 
zaključila. Za svoj odstop sem se 
odločila po izrečeni nezaupnici s 
strani sveta ustanoviteljic. 

Upoštevala sem nasvet županje 
občine Rečica ob Savinji, da je naj-

bolj elegantno, da odstopim. Vse pritiske javnosti sem navidezno mirno 
prenašala, ob nezaupanju županov pa se moje delo zaključuje. Ob samo-
zavestnem glasovanju županov sem prepričana, da že imajo sposobnega 
naslednika za opravljanje direktorskih poslov.

Novemu direktorju želim veliko uspeha na tem delovnem mestu. Župa-
nom pa polagam na srce, da se v dobro vseh poenotijo, Občina Mozirje naj 
konča z zaviranjem razvoja zdravstva v Zgornji Savinjski dolini, vsi župani 
pa začnejo investirati v prostore in opremo. Dovolj je, da se zapeljejo čez 
gorenjski klanec in si lahko od blizu ogledajo, kako je treba peljati zadeve. 
Ne zdi se mi normalno, da se na prostore čaka skoraj dvanajst let, pa se na 
koncu izkaže, da še vedno vse stoji na zelo trhlih nogah. 

Na tem mestu bi se rada tudi javno zahvalila poslovnim partnerjem za 
korektno sodelovanje, Simoni Brajer za vso pomoč pri vodenju postopkov 
zaposlitve dveh zdravnic iz BIH in županu občine Nazarje za vse napore, 
ki sva jih skupaj vložila po 1. maju, za zagotavljanje nujne medicinske po-
moči. Največja zahvala pa gre mojim sodelavcem, za katerimi je težko leto.
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mozirske lekarne v nočnem času, 
saj mora vsak pacient ponoči po 
zdravila v Velenje. Mozirski župan 
je na vprašanje, ali bi v lekarni za-
gotovili nočno dežurstvo, odgovo-
ril, da ponoči lekarna ne bo odprta.
ODLOČITEV O NOVIH PROSTORIH 

NA MRTVI TOČKI
Anton Špeh je med sejo kar 

nekajkrat predlagal, da se župa-
ni opredelijo glede gradnje zdrav- 

Namestnica predsednice sveta 
zavoda Terezija Mavrič: 

»Kot namestnica predsednika 
sveta zavoda sem odstopno izjavo 
direktorice prejela v petek in o tem 
takoj obvestila vse člane sveta za-
voda. Občine kot ustanoviteljice in 
lastnice zavoda svetu zavoda še ni-
so posredovale zapisnika z njihove 
zadnje seje, zato vzroka za odstop 
direktorice ne poznam. 

Pri reševanju Javnega zavoda 
Zgornjesavinjski zdravstveni dom 
Nazarje moramo imeti v mislih, kaj 
se je pred leti zgodilo z ZKZ Mozirje. 
Ko je zašla v težave in kasneje v ste-
čaj, so si župani po pilatovsko umi-
vali roke, da ne morejo nič narediti, 

ker niso lastniki. V primeru zdravstvenega doma so občine tako ustanovi-
teljice kot stoodstotne lastnice. V kolikor je njihov interes, da zavod osta-
ne in reši kadrovske, finančne in prostorske težave, bo svet zavoda v skla-
du s svojimi pristojnostmi imenoval v. d. direktorja za prehodno obdobje 
do izbora novega vodstva.«

Predsednik sveta ustanoviteljic 
Matej Pečovnik: 

»Menim, da je odločitev o odsto-
pu smiselna in primerna. Najvišji or-
gan javnega zavoda je svet zavoda, 
zato bo moral svet zavoda izvesti do-
ločene aktivnosti. S Terezijo Mavrič 
sva v petek že govorila. Najprej mo-
ra preveriti odpovedni rok, ki je na-
veden v pogodbi, ki jo je svet zavo-
da sklenil z direktorico. Sledil bo po-
govor z direktorico, na katerem bi se 
morali pogovoriti o zadevah, ki bi jih 
naj še zaključila pred prenehanjem 
funkcije. 

Županji in župani so bili pozvani, 
naj razmislijo o potencialnih kandi-
datih za vršilca dolžnosti direktorja. 

Svet zavoda bo najprej imenoval vršilca dolžnosti direktorja, nato bo pričel 
s postopkom za objavo razpisa za novega direktorja. Morda bo potrebno 
pred tem še spremeniti statut. Pri imenovanju vršilca dolžnosti bomo žu-
panji in župani aktivno sodelovali.«

stvenega centra na Ljubnem ob 
Savinji, saj govora o prizidku v Na-
zarjah že dolgo ni, še posebej od-
kar je govora o povrnitvi kredita. 
Na pobudo, da bi le poskušali reši-
ti prostorske težave na ta način, ni 
dobil pozitivnih odgovorov. Nazar-
ski župan Matej Pečovnik je izjavil, 
da se družinski zdravniki iz Nazarij 
ne bodo selili nikamor. 

Špeh je izpostavil še spremem-

bo financiranja skupnih stroškov. 
Slednje bi bilo po njegovem pre-
pričanju bolj pošteno glede na šte-
vilo pacientov iz posamezne obči-
ne pri nazarskih zdravnikih kot na 
število prebivalcev. Kot že velikok-
rat so župani, ki imajo v svojih ob-
činah urejene zdravstvene posta-
je, opozorili na to, da so vsa dela fi-
nancirali sami in jim nihče ni po-
magal, v nazarsko zdravstveno po-
stajo pa bi morali vlagati vsi.

Poleg vseh ostalih tematik so ta-
ko člani sveta zavoda kot tudi žu-
pani želeli obrazložitev direktorice 
glede obnove in opreme zobozdra-
vstvene ordinacije v Nazarjah. 
Zdravstveni dom namreč ni želel 
odkupiti opreme od zobozdravnika 

Željka Bejata, ki je odšel v Celje, 
ureditev ambulante pa je kasneje 
stala precej več, kot če bi odkupi-
li obstoječo opremo. Odgovor di-
rektorice je bil, da se z Bejatom ni 
mogla dogovoriti za odkup. 

IZBOLJŠATI OBVEŠČANJE 
PACIENTOV

Oba organa sta od Esove zahte-
vala še, da gradiva za seje priprav-
lja pravočasno, ne le dan pred se-
jo, in da se bolje uredi obveščanje 
pacientov. Predlagali so, da pred 
nazarskim zdravstvenim domom 
ali v pritličnih prostorih na vidnem 
mestu objavljajo obvestila, če je 
kateri zdravnik odsoten, kdo ga na-
domešča in podobno. 

Tekst in foto: Štefka Sem

ODLAGALIŠČE PODHOM V ZAPIRANJU

Ponujene poravnave mozirska 
in rečiška občina nista sprejeli
Že več let se na Okrožnem sodi-

šču v Celju vleče tožba glede pla-
čila stroškov zapiranja nekdanje-
ga skupnega zgornjesavinjskega 
odlagališča odpadkov v Podhomu 
v gornjegrajski občini. Po zaprtju 
odlagališča so nastali stroški za-
piranja, še vedno nastajajo stro-
ški 30-letnega monitoringa posle-
dic odlaganja. 

Občine Zgornje Savinjske doline 
so v Podhomu odlagale odpadke 
do leta 2010, Mozirje in Rečica ob 
Savinji sta jih tam prenehala odla-
gati že leta 1997. Ti občini stroškov 
zapiranja nista plačali, prav tako 
ne plačujeta stroškov monitoringa, 
zato ju Občina Gornji Grad toži za 
26 tisoč evrov.

PONUJEN ODPIS DOLGA
Sodišče je vpletenim občinam 

pred dvema letoma predlagalo po-
ravnavo, a je niso dosegli. Izvenso-
dno poravnavo je mozirskemu žu-
panu in rečiški županji, Ivanu Su-
hoveršniku in Ani Rebernik, pred-
lagal tudi župan gornjegrajske ob-
čine Anton Špeh. Ponudil jim je 
odpis dolga v skupni višini 26 ti-
soč evrov, plačati bi morali stroške 
obratovanja odlagališča v zapira-
nju (čiščenja izcedne vode, moni-
toring, nadzor …). Županja in župan 
ponudbe nista sprejela, zato bo o 

plačilu stroškov ponovno odloča-
lo sodišče januarja prihodnje leto.

ODLOČILO BO SODIŠČE
Rebernikova je povedala, da se 

z izvensodno poravnavo ni strinja-
la, saj je mnenja, da je tridesetle-
tni monitoring odlagališča v zapr-
tju velik strošek, za katerega meni-
jo, da ga niso dolžni plačevati tako 
dolgo. Suhoveršnik dejal, da se od 
vsega začetka ne strinjajo s stro-
ški, ki naj bi jim pripadali, saj so z 
odlaganjem prenehali veliko pred 
zaprtjem in bodo zato odločitev 
prepustili sodišču.

Tekst in foto: Štefka Sem

Župan Anton Špeh je občinama 
Mozirje in Rečica ob Savinji 

ponudil, da se poravnajo izven 
sodišča, a poravnave nista 

sprejeli. 
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CIVILNA INICIATIVA ZA OHRANITEV ZDRAVJA ZGORNJESAVINJČANOV

Pričakujejo kriznega menedžerja, ki bo takoj začel z ukrepi za 
sanacijo stanja

Na zadnje dogodke v lokalnem zdravstvu se 
je odzvala tudi Civilna iniciativa za ohranitev 
zdravja Zgornjesavinjčanov. Menijo, da se saga 
o krizi v Javnem zavodu Zgornjesavinjski zdra-
vstveni dom (ZZD) Nazarje nadaljuje in pre-
haja v fazo, ko postajajo zadeve neobvladlji-
ve. »Neodgovorno se nam zdi od županov, da 
se pri strategiji ureditve zdravstva ne morejo 
poenotiti in vnašajo razdor v dolino,« so zapi-
sali v izjavi za javnost in dodali, da se bo raz-
dor nedvomno prenesel med prebivalce doli-
ne, kar dokazuje tudi podpisano pismo o na-
meri gradnje zdravstvenega centra na Ljub-
nem ob Savinji.

NA DIREKTORSKO MESTO KRIZNEGA 
MENEDŽERJA

V civilni iniciativi pozitivno ocenjujejo odlo-
čitev županov za zamenjavo direktorice zdra-
vstvenega doma Darje Es. Pri tem pričakujejo, 
da bo svet zavoda imenoval za vršilca dolžnos-
ti direktorja kriznega menedžerja, ki bo nemu-
doma začel z ukrepi za sanacijo stanja in nor-
malizacijo razmer. Krizni menedžer bo moral po 
njihovem mnenju pripraviti vse potrebne aktiv-
nosti za imenovanje novega direktorja. Brez te-

ga bo razrešitev oziroma odstop direktorice »ko-
rak v prazno«.
PROTI PRIDRUŽITVI ZDRAVSTVENEMU DOMU 

VELENJE
V civilni iniciativi dvomijo, da bi priključitev 

nazarskega zdravstvenega doma velenjske-
mu dala sinergijske učinke, ki bi omogočili po-
zitivno poslovanje in razrešitev nastale proble-
matike. Po njihovem po podatkih ministrstva za 
zdravje znaša izguba Zdravstvenega doma Ve-
lenje 1.061.236 evrov, torej je še višja od izgube 
ZZD Nazarje.

IZGUBA SAMOSTOJNOSTI BI BILA IZGUBA 
NUJNE MEDICINSKE POMOČI

V primeru pripojitve velenjskemu zdravstve-
nemu domu bi se po prepričanju civilne iniciati-
ve nujna medicinska pomoč (NMP) za območje 
Zgornje Savinjske doline izvajala iz Velenja. »Za-
to se čudimo stališču in predvsem pogojevanju 
za sprejem funkcije predsednika sveta zavoda 
predstavnika občine Ljubno Stanka Rihterja, ki 
je predlagal selitev NMP na Ljubno in priklju-
čitev našega javnega zavoda k velenjskemu. V 
tem primeru bi o našem javnem zdravstvu odlo-
čali in reševali nastalo situacijo v Velenju.«

GLAVNI PROBLEM JE POMANJKANJE 
ZDRAVNIKOV

Glavni problem NMP je po mnenju civilne inici-
ative pomanjkanje zdravnikov, pri čemer sta loka-
cija in opremljenost drugotnega pomena. Podpr-
li bodo vsako zamisel, ki bi omogočala boljše po-
goje za delovanje NMP. Skrbi jih tudi informacija, 
da zaradi kadrovskih težav v Velenju v naši dolini 
od 1. januarja 2020 dalje ne bo več dežurne službe 
ponoči ob sobotah, nedeljah in praznikih.

PROTI PRIVATIZACIJI ZDRAVSTVA
Pravo katastrofo, kot so se izrazili, predstavlja 

razglašenost županov pri določanju strategije 
za ureditev zdravstva v Zgornji Savinjski dolini. 
»Rešitve, ki jih ponujajo zagnani podjetniki v do-
lini in ki bi imele za posledico ukinjanje nekate-
rih zdravstvenih postaj, kot je na primer nazar-
ska, za katero je podjetnik Podkrižnik že izrazil 
pripravljenost, da jo odkupi, bomo v civilni ini-
ciativi preprečili z vsemi razpoložljivimi sredstvi. 
Prav tako nasprotujemo nenadzorovanemu po-
deljevanju koncesij za programe in ambulante, 
saj je to pot v privatizacijo javnega zdravstva,« 
so še zapisali v izjavi za javnost. 

Štefka Sem

OBČINSKI SVET SOLČAVA 

Svetniki proti razveljavitvi odloka o krajinskem 
parku

Glede na povečan turistični obisk v zavaro-
vanih območjih je potrebno razmisliti o ce-
loviti rešitvi za zaščito tudi drugih občutlji-
vih območjih Solčavskega. 

Solčavska županja Katarina Prelesnik je na 
dnevni red seje občinskega sveta, ki je bila 4. 
decembra, med drugim uvrstila predlog o pre-
nehanju veljavnosti odloka o upravljanju Krajin-
skega parka Logarska dolina. Svetniki so bili so-
glasno proti sprejetju tega predloga.
MINISTRSTVO PREDLAGALO RAZVELJAVITEV

Ministrstvo za okolje in prostor (MOP) je 30. 
septembra izdalo Občini Solčava opozorilo, da je 
ta odlok, ki ga je občinski svet sprejel na 1. izre-
dni seji v aprilu tega leta, nezakonit. Ministrstvo 
je predlagalo, da ga občinski svet razveljavi in v 
roku šestih mesecev sprejme akt o ustanovitvi 
zavarovanega območja. O vsebini dopisa je žu-
panja svetnike seznanila na prejšnji izredni seji. 
VSEBINO OBRAVNAVAL PRISTOJNI OBČINSKI 

ODBOR
Na odboru za upravljanje parka so obravna-

vali nastalo problematiko in razmišljali o treh 
možnostih. Prvič, da se sprejme osnutek odlo-
ka o zavarovanju in s tem izpolni pogoj za pod-

pis dogovora z MOP. Začne se z izdelavo uprav-
ljavskega načrta in iskanjem možnost financi-
ranja upravljanja. Druga možnost bi bila, da se 
postopa v skladu z zakonom o cestah in uve-
de parkirnina. Tretja možnost je, da občinski 
svet tokrat samo razveljavi sporni odlok. Zadnji 
predlog je z vidika varovanja okolja in domači-
nov najslabši. 

OBISK DOLINE REGULIRATI NA 
VHODU

Po predstavitvi je županja odprla razpravo. 
Svetniki so menili, da o zadnji možnosti sploh ni 
smiselno razmišljati, saj bi bilo ob takšni rešitvi 
konec nadzorovanega upravljanja vstopa v do-
lino, njene ohranjenosti in trajnostnega razvo-

ja. Najti je treba rešitev, ki že na vstopu reguli-
ra obisk Logarske doline, so menili svetniki. Iz-
postavljeno je bilo tudi razmišljanje, da bi zade-
vo dali v presojo ustavnemu sodišču. 

SOGLASNO PROTI RAZVELJAVITVI 
ODLOKA

Vsekakor je glede na povečan turistični obisk 
v tukajšnjih zavarovanih območjih potrebno raz-
misliti o celoviti rešitvi za zaščito tudi drugih ob-
čutljivih območjih Solčavskega. 

Po razpravi je sledilo glasovanje o sklepu, da 
preneha veljavnost odloka o upravljanju Krajin-
skega parka Logarska dolina. Vseh sedem sve-
tnikov je glasovalo proti takemu sklepu. Županja 
bo na podlagi podanih stališč poslala odgovor 
ministrstvu za okolje in prostor ter njihove pred-
stavnike povabila na sestanek, kjer bi predsta-
vili svoja stališča in skupaj poiskali ustrezno re-
šitev, ki ne bi povzročila nenadzorovanega obi-
ska zavarovanih območij. 

Marija Lebar
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ZAPORA PROMETA NA CESTI V KOKARJAH 

Vgradili bodo širši 
prepust

Ogled na terenu in priprava za zamenjavo 
preozkega prepusta 

(fotodokumentacija Občine Nazarje)

Javno podjetje Komunala Mozirje je ta te-
den začelo z deli na zamenjavi prepusta na 
cesti v Kokarjah. Zaradi tega na javni poti Pro-
dnik–Vrbin, ki vodi iz Kokarij proti Potoku, velja-
la zapora prometa. Izvajalec je postavil potreb-
no prometno signalizacijo, omogočen je ustre-
zen obvoz.

17 TISOČ EVROV ZA PRVO FAZO DEL
Kjer omenjena cesta vodi preko jarka, je na-

meščen prepust. Ta je tako ozek, da ni omogo-
čena neovirana vožnja za večja vozila, kot so 
smetarski tovornjaki, kmetijska mehanizacija in 
podobno, zato ga je potrebno zamenjati za šir-
šega. Gre za prvo fazo del na tej lokaciji, za ka-
tero je Občina Nazarje namenila okoli 17 tisoč 
evrov.

ASFALTIRANJE PRIHODNJE LETO
Občina je z lastniki tamkajšnjih zemljišč do-

segla dogovor o uporabi. Prihodnje leto se bo iz-
vedla še druga faza del – to je asfaltiranje ceste. 
Nato bo stekla odmera in prepis zemljišč, ki so 
bila potrebna za vgraditev prepusta, ter dogovor 
o odškodnini oziroma zamenjavi. 

Marija Lebar

OBČINSKI SVET LJUBNO 

Točka za izračun 
nadomestila 
nekoliko višja

V skladu z odlokom iz leta 2017 mora lju-
benski občinski svet vsako leto do konca de-
cembra sprejeti vrednost točke za izračun na-
domestila za uporabo stavbnega zemljišča. Lju-
benski svetniki so tako na seji v četrtek, 12. de-
cembra, obravnavali omenjeno vsebino in se 
odločili, da se glede na letošnje leto točka za iz-
račun nadomestila poviša za 1,4 odstotka. To je 
odstotek dvanajstmesečne povprečne rasti cen 
na nivoju države, ki jo je v oktobru objavil Stati-
stični urad Republike Slovenije. 

Vrednost točke za letošnje leto je znašala 
0,001615. Za prihodnje leto je bilo predlagano 
zvišanje na 0,001637. Svetniki so predlog občin-
ske uprave soglasno potrdili. 

Marija Lebar

MODERNIZACIJA AŠKERČEVE IN PRAPROTNIKOVE ULICE V MOZIRJU

Ob novih vodih tudi 133 dodatnih parkirnih prostorov

Izvedba projekta bo v celoti izvedljiva le ob 
pridobitvi ustrezne višine sofinanciranja s 
strani kohezijskih sredstev.

Občina Mozirje je pristopila k izdelavi projekta 
obnove infrastrukture na območju Praprotniko-
ve in v delu Aškerčeve ulice. Projekt so pripravi-
li, pridobili gradbeno dovoljenje in sedaj prijavi-
li na razpis za kohezijska sredstva.

POSEG PRETEŽNO PO ZEMLJIŠČIH V LASTI 
OBČINE

Načrtujejo zamenjavo mešanega z loče-
nim kanalizacijskim sistemom. Poseg je na-
črtovan pretežno po zemljiščih v lasti obči-
ne, pridobili so vsa potrebna soglasja. Obsto-
ječo kanalizacijo s cevmi in jaški bo izvajalec 
del na obravnavanem odseku odstranil. Spro-

ti bo izvedel novo vejo fekalne in meteorne 
kanalizacije kot novogradnjo. Predvideni so 
tudi vodni zadrževalniki, skladno z zahteva-
mi direkcije za vode. Ob zamenjavi kanaliza-
cije bosta ulici precej razkopani. Na razkopa-
nem delu bo potrebna še zamenjava vodovo-
da in ponovno asfaltiranje na celotni širini 
ulic. Telekomunikacijske in elektro napeljave 
bodo ohranili, vgradili bodo rezervne cevi za 
kasnejšo zamenjavo napeljav.

DEL INVESTICIJE POVEČANJE ŠTEVILA 
PARKIRNIH MEST

Zaradi vse večjega števila osebnih vozil v na-
selju in pomanjkanja parkirnih mest je cilj inve-
sticije tudi povečanje števila parkirnih mest, ki 
bodo zagotovili parkiranje za stanovalce in obi-
skovalce. Izvajalec del bo izvedel rekonstrukci-
jo obstoječih parkirišč Praprotnikove ulice in iz-
gradnjo treh novih parkirišč. S tem bodo prome-
tne površine umeščene ob cesto, ob objektih pa 
več prostora, namenjenega pešcem.

Po projektu so nova parkirišča locirana na 
treh lokacijah v lasti občine. Skupno bo zgraje-
nih kar 133 parkirnih prostorov.

VELIKOST PROJEKTA ODVISNA OD 
SOFINANCIRANJA

Po projektu bodo zgradili 700 metrov nove fe-
kalne in 710 metrov meteorne kanalizacije. Za-
menjali bodo vodovod in jaške. Stare vodovod-
ne cevi bo izvajalec nadomestil z novimi iz duk-
tilne litine. Novih cevi bo prav tako 700 metrov.

Obstoječa javna razsvetljava bo v celoti za-
menjana in nadomeščena z LED tehnologijo 
razsvetljave.

Izvedba projekta bo v celoti izvedljiva le ob 
pridobitvi ustrezne višine sofinanciranja s stra-
ni kohezijskih sredstev. V nasprotnem primeru 
se bo projekt izvajal v delu, ki bo sofinanciran. 
Projekt je zastavljen skupaj z drugim delom raz-
širitve čistilne naprave v Lokah.

Benjamin Kanjir

V Mozirju bodo obnovili infrastrukturo na območju Praprotnikove in v delu Aškerčeve ulice. 
(Foto: Benjamin Kanjir)



Savinjske novice št. 51, 20. december 201910

Šolstvo, Organizacije, Iz občin

VADBA ZA ČLANICE EUROPA DONNA V ŠMARTNEM OB DRETI

Zdrav življenjski slog in druženje veliko pripomoreta k boljšemu 
počutju bolnic

Ob soočanju z diagnozo rak dojk 
ali rodil in med zdravljenjem bolez-
ni se pacientkam porajajo številna 
vprašanja, ki pogosto privedejo do 
še večje stiske. Slovensko združe-
nje za boj proti raku dojk Europa 
Donna na svojem spletnem mes-
tu zagotavlja kar največ informa-
cij o tej bolezni in bolnicam hkra-
ti priporoča redno vadbo, zdravo 
prehrano, skratka zdrav življenj-
ski slog. Tudi v naši dolini se že ne-
kaj časa povezujejo članice Euro-
pa Donne. 

Že letošnjo pomlad so se na po-

budo Martine Zakrajšek v Zgornji 
Savinjski dolini začele povezovati 
članice neprofitne organizacije Eu-
ropa Donna. Zakrajškova, ki se je 
tudi sama soočila s težko diagno-
zo raka dojk, je takrat s somišljeni-
ki pristopila k organizaciji pohoda 
v okviru akcije Rožnati izziv. Čeprav 
udeležba na pohodu na Čreto ni bi-
la številčna, je Zakrajškova nada-
ljevala z aktivnostmi za zdrav ži-
vljenjski slog in druženje članic 
Europa Donna.

Zanje je organizirala tedensko 
vadbo, ki poteka v sodelovanju s 

krovno organizacijo. Vadba pote-
ka ob torkih v šolski telovadnici v 
podružnični šoli Šmartno ob Dre-
ti. Brezplačno uporabo telovadnice 
je organizaciji omogočila Osnov-
na šola Nazarje. Vadba se prične 
ob 18. uri in poteka pod strokovnim 
vodstvom študentke fizioterapije 
Brine Kolenc. 
K TEDENSKI VADBI SO VABLJENE 

VSE ČLANICE ORGANIZACIJE
Redno se je udeležuje okoli 15 

članic iz različnih krajev Zgornje 
Savinjske doline. Med njimi so tako 
ženske, ki so prebolele ali prebo-

levajo raka na dojki ali rodilih, kot 
tudi podporne članice organizaci-
je. K vadbi in druženju vabijo vse 
ženske, ki imajo izkušnjo s to dia-
gnozo, tudi tiste, ki v organizacijo 
Europa Donna še niso vključene, a 
o tem razmišljajo. Poleg same vad-
be, ki je priporočljiva tudi s strani 
medicinske stroke, gre za druženje 
in pogovor žensk z izkušnjo te bo-
lezni. Kajti, ne le vadba, tudi pogo-
vor s posamezniki s podobnimi iz-
kušnjami je lahko del zdravilnega 
procesa.

TG

OBČINSKI SVET NAZARJE

Imenovali nove predstavnice v 
svet Osnovne šole Nazarje 

Konec letošnjega leta se izte-
če mandat dosedanjim predstav-
nikom občine Nazarje v svetu Jav-
nega vzgojno-izobraževalnega za-
voda Osnovna šola Nazarje. Občina 
kot ustanoviteljica ima v svetu tri 
predstavnike. Te imenuje občinski 
svet, zato so na seji v četrtek, 12. 
decembra, obravnavali tudi to toč-
ko dnevnega reda. 

Vsebino je predhodno obravna-
vala komisija za mandatna vpraša-

nja, volitve in imenovanja, ki je prip-
ravila tudi predlog imenovanja pred-
stavnikov ustanoviteljice. Predlog in 
stališče komisije je na seji občinske-
ga sveta obrazložil njen predsednik 
Janez Štiglic. Svetniki so se s pre-
dlaganim naborom strinjali, tako so 
za naslednje štiriletno obdobje kot 
predstavnice občine v svet zavoda 
imenovane Olga Obojnik, Andreja 
Zupan in Nikolina Ignjatić.

Marija Lebar

ŠOLSKI CENTER VELENJE 

Uspeli s prijavo na evropski projekt centrov odličnosti

V okviru projekta je predvidenih šest laboratorijev, od katerih bo 
eden na MIC-u. (Fotodokumentacija ŠCV)

Na Medpodjetniškem izobra-
ževalnem centru (MIC), ki deluje 
v okviru Šolskega centra Velenje 
(ŠCV), bo nastal eden od treh cen-
trov odličnosti, ki jih bodo sloven-
ske izobraževalne ustanove obliko-
vale v okviru evropskega pilotnega 
projekta Talentjourney. Gre za dvo-
letni projekt na področju poklic-
nega strokovnega izobraževanja v 
perspektivi 2021-2027. 

MEDNARODNO PARTNERSTVO
Nedavno je v Hamburgu poteka-

lo srečanje partnerjev v tem stra-

teško pomembnem projektu, ki 
sta se ga kot predstavnika udele-
žila direktor Šolskega centra Ve-
lenje Janko Pogorelčnik in vodja 
projektne skupine proFutura Igor 
Doler. 

V okviru tega projekta, vrednega 
950 tisoč evrov, je velenjski šolski 
center eden od treh slovenskih iz-
vajalcev. Poleg slovenskih sodelu-
jejo še partnerji iz Nemčije, Finske, 
Italije in Estonije. 

VEČ POKLICNEGA IN 
STROKOVNEGA IZOBRAŽEVANJA 

Kot je pojasnil Pogorelčnik, je EU 
v prihajajoči perspektivi precej po-
zornosti namenila potrebi po več-
jem poklicnem in strokovnem iz-
obraževanju. Objavila je razpis za 
centre odličnosti, na katerega se 
je s še dvema slovenskima šolski-
ma centroma uspešno prijavil ŠCV. 

Evropska komisija je s pobudo 
o vsebini centrov odličnosti zače-
la že v sedaj iztekajoči se perspek-
tivi. Pri tem je poudarek dala pro-
jektom v zvezi s tehnologijami, ki v 
podjetja šele prihajajo. Doler je po-
jasnil: »Šolske centre so v te pro-
jekte vključili zato, ker prihaja ve-
liko odličnosti tudi z različnih ravni 
srednješolskega in ne samo aka-
demskega izobraževanja.«

Po vsej Evropi je načrtovanih oko-
li 40 centrov odličnosti. V okviru pro-
jekta, v katerem sodelujejo slovenski 
partnerji, je predvidenih šest labora-
torijev, od katerih bo eden na MIC-u. 
Dotikal se bo vsebin povezanih z di-
gitalizacijo, pametnimi tovarnami in 
prehodom v industrijo 4.0. 

V laboratoriju, ki ga nameravajo 
osnovati na MIC-u, so znanja, ve-
ščine in kompetence za potrebe 
prihajajočih tehnologij in industri-
je 4.0 pridobivali tako že zaposle-
ni kot dijaki in študentje. Uspešno 
bo lahko pokril tudi potrebe podje-
tij po prekvalifikaciji njihovih zapo-
slenih na morebitna druga in dru-
gačna delovna mesta. 

Marija Lebar
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ARANŽMAJI IZ NARAVNIH MATERIALOV 

V prodajalni vrtnarstva Skornšek gostoval Simon Ogrizek

Tradicionalna predpraznična delavnica je privabila veliko gospodinj, 
ki želijo svoj dom pred prazniki okrasiti malo drugače. 

Cvetličarski mojster Simon Ogrizek je udeleženkam delavnice 
pomagal, da so izdelale edinstvene aranžmaje.

V Vrtnarstvu in cvetličarstvu Skor-
nšek v Mozirju so 10. decembra po-
novno pripravili delavnico s prizna-
nim cvetličarskim mojstrom Simo-
nom Ogrizkom. Tradicionalno pred-
praznično srečanje je privabilo veli-
ko gospodinj, ki želijo svoj dom pred 
prazniki okrasiti malo drugače. Tema 
tokratne delavnice je bila priprava 
aranžmajev iz naravnih materialov. 

Z materiali v dobro založeni pro-
dajalni so nastali edinstveni aranž-
maji, ki bodo krasili posebna mes-
ta v domu udeleženk. Tokratno de-
lavnico so vsi udeleženci zapušča-
li ponosni, polni novega znanja in 
idej ter z željo, da se ponovno sre-
čajo konec prihodnjega leta. 

NZ, 
fotodokumentacija Skornšek
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INTERAKTIVNA DELAVNICA ODPUŠČANJE JE OSVOBODITEV 

Odpuščanje prinese globoko 
olajšanje

»Ali pogosto zamerite? Znate 
oprostiti? Ali ste že kdaj oprosti-
li brez opravičila?« so bila vpraša-
nja, ki jih je udeležencem interak-
tivne delavnice na Rečici ob Savi-
nji postavila doc. dr. Marta Veder 
Svetina. Predavateljica je v Med-
gen borzi namreč spregovorila o 
zamerah in odpuščanju.

OSVOBODIMO SE NEGATIVNIH 
MISLI 

Dejala je, da odpuščanje prine-
se globoko olajšanje. Osvobodimo 
se negativnih misli o krivičnem de-
janju osebe ali dogodku, ki nas je 
prizadel ter si podarimo mir in lju-
bezen. Nasprotje odpuščanja je za-
mera, posledica napačnega priča-
kovanja. Je stalna negativna po-
vezava z žalivcem, kar nas na dol-

gi rok izčrpava in vodi v bolezen-
sko stanje.

OBDARITE SE Z ZDRAVJEM IN 
SREČO

Da bi se lahko rešili negativ-
nih čustev, moramo izključiti mo-
žgane in spomin ter vključiti srce, 
kajti ljubezen je brezkončna in ni-
koli ne umre. Spremenijo se le od-
nosi. »Oprostiti nekomu, ki nas 
je prizadel, pomeni obdariti sebe 
z zdravjem in srečo,« je poveda-
la predavateljica in dodala: »Na 
vse zamere lahko gledamo kot 
na kamne, s katerimi se gradi zid, 
odpuščanje pa so kamni, s kate-
rimi lahko zgradimo most do so-
ljudi. Le od nas je odvisno, kaj bo-
mo izbrali.« 

Marija Šukalo
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ČEBELARSKA DRUŽINA GORNJI GRAD

Ob jubilejni maši podelili priznanje župniku Ternarju

Po končani naši se je del udeležencev jubilejnega srečanja skupaj s praporščaki postavil še 
za spominsko sliko. (Fotodokumentacija ČD Gornji Grad)

Prvo nedeljo v decembru so gornjegrajski če-
belarji pripravili srečanje pri cerkvi Marije Zvez-
de v Novi Štifti. God svojega zavetnika sv. Am-
broža so počastili z mašo, nato je sledilo tradici-
onalno druženje. Tokratni dogodek je bil jubilej-
ni – že petnajsto leto po vrsti.

ČEBELE SO LAHKO ZGLED SOBIVANJA
Mašo je daroval novoštiftni župnik Alojz Ter-

nar. V nagovoru je izpostavil sobivanje ter de-
lavnost čebelje družine in panja ter dejal, da si 
naj ljudje za spodbudo in vzor jemljejo te marlji-
ve delavke iz živalskega sveta.

Obred so s petjem še polepšali pevke in pev-
ci domačega cerkvenega pevskega zbora. Če-
belarji so župniku Ternarju za njegovo prizade-
vanje in predano opravljene številne čebelarske 
maše predali pisno priznanje.

NA SLOVESNOSTI OKOLI 150 ČEBELARJEV 
Zbrane je nagovoril in jim izrekel dobrodo-

šlico ter voščil dobro letino v prihodnji sezoni 
predsednik Čebelarske družine Gornji Grad Ja-
nez Fale. Zahvalil se je za številno udeležbo, saj 
so se maše in srečanja udeležili tako čebelarji iz 

Čebelarske zveze Saša kot tudi od drugod. Tradi-
cionalno je sodelovanje s kamniško čebelarsko 
družino, že leta se slovesnosti udeležujejo čebe-
larji iz Domžal, Dola, Krtine ... Po Faletovih oce-
nah je bilo prisotnih okoli 150 čebelarjev z enaj-
stimi prapori. Maše in srečanja se je udeležil tu-

di gornjegrajski župan Anton Špeh.
Fale se je zahvalil tudi vsem domačinom, ki 

požrtvovalno pripomorejo, da srečanje poteka 
ob polnih mizah medenih in drugih dobrot ter v 
prijateljskem vzdušju.

Marija Lebar

ZAPOJ Z MENOJ V NOVI ŠTIFTI

Deseti večer pevskih, glasbenih in igralskih talentov

Nika Praznik je v Novi Štifti že večkrat 
nastopila in je obetajoča mlada pevka. 

Članice vokalne zasedbe Viva la Bočna na vsakem nastopu požanjejo glasen aplavz zaradi 
pozitivne energije, ki jo oddajajo med nastopi.

Člani Kulturnega društva Lojzeta Savinška 
iz Nove Štifte so s podporo Občine Gornji Grad 
pripravili glasbeni večer, ki so ga poimenova-
li Zapoj z menoj. Prireditev je praznovala deseti 
rojstni dan, nastopajoče pa je predstavila vodi-
teljica Alenka Tratnik.

MLADOST IN IZKUŠNJE NA ODRU
Na prireditvi so nastopile Ljudske pevke Li-

pa v spremenjeni zasedbi in s harmonikarjem 
Tadejem Kolencem. Med nastopajočimi so bi-

le stalne gostje Ljudske pevke Pušeljc, vokalni 
zasedbi Viva la Bočna in Tona vokala ter mlada 
pevka Nika Praznik iz Dobletine.

Za pester zaključek in zabavni del po priredi-
tvi so poskrbeli Florjanski fantje, ki še posebej 
v veselem decembru vozijo instrumente vedno 
s sabo. Razmerje med mladostjo in izkušnjami, 
začetniki in rednimi gosti novoštiftnega odra je 
bilo ravno pravo, da je bil večer pester. Pestrost 
je povečala še Gelca iz Zavodnja, ki je sedaj, po 
sezoni del na njivi, spet odrsko aktivna.

DESET LET V ŠTEVILKAH
Tratnikova je predstavila prireditev skozi leta 

s številkami. V desetih letih je na njej nastopi-
lo približno 70 raznih izvajalcev, pevcev in ko-
mikov oziroma več kot 300 oseb, ki so nastopa-
le v raznih skupinah, ansamblih in skečih, kar 
pomeni, da imajo vsako leto okoli 30 nastopajo-
čih. Ustvarjalci so pripravili za 15 ur programa, v 
povprečju vsako leto uro in pol, včasih več, spet 
drugič manj. Prireditev je ustvarjalo povprečno 
sedem oseb. V vseh teh letih so člani društva, 
ki pri prireditvi sodelujejo, postali res dobra eki-
pa, ki se samo spogledajo in že vedo, kdo ima 
kaj za narediti. 

Tekst in foto: Štefka Sem
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STAVBNA DEDIŠČINA MOZIRSKEGA TRGA (9)

Predstavljamo Laykaufova in Goričarjevo–Lipoldovo hišo

Goričarjeva–Lipoldova hiša v Mozirju

Laykaufova hiša v Mozirju

LAYKAUFOVA HIŠA
Nadstropna stavba je bila zgra-

jena v 18. stoletju, današnji videz je 
dobila v 19. stoletju. V njej so pre-
bivali Laykaufi. Zaslediti je tri ro-
dove, najstarejši je bil Jožef Layka-
uf, zdravnik in živinozdravnik, ki je 
umrl 1. junija 1860. Njegov sin Ži-
ga Laykauf, rojen 1813, umrl 1886, 
je bil kirurg. Tretji rod je predsta-
vljal njegov sin Žiga Laykauf ml., ki 
je bil kronist in trški pisar, zaposlen 
v Rotovžu. Pisal je kroniko o mo-
zirskem trgu in Vojno kroniko prve 
svetovne vojne v Zlati knjigi mo-
zirskih tržanov. Bil je tudi ljubitelj-
ski pesnik, umrl je leta 1938.

GORIČARJEVA–LIPOLDOVA HIŠA
Stavba datira v 16. stoletje. V je-

dru renesančna nadstropna hiša je 
bila dozidana v baroku. Današnjo 
podobo je dobila v 19. stoletju. V hi-
ši so ohranjeni križnogrebenasti in 
banjasti oboki. Pred prvo svetovno 
vojno je bil v hiši hotel Avstrija, po-
zneje preimenovan v hotel Tribuč.

Lipoldi so kupili hišo od Hre-
šanovih dedičev. O družini Lipold 
obstaja bogata družinska kroni-
ka, ki jo hrani Pokrajinski muzej 
Celje. Muzej je to zapuščino dobil 
na podlagi oporoke Ivanke Lipold, 
ki je bila učiteljica. Kroniko je pisa-
la celo svoje življenje in jo konča-
la malo pred svojo smrtjo leta 1976. 
Zanimiv je verz, s katerim začne 
kroniko: »Stari so zidovi obledeli, 
stare slike so iz sten posneli, ven-
dar sten senca se drži, njih, ki jih 

že davno, davno ni.« (Aleksander 
Block). Bila je žena mariborskega 
odvetnika dr. Franja Lipolda. 

Janez Lipold je bil prvi mozirski 
župan (1853-1861). Pred tem so 
imeli oblast v trgu sodniki pod žov-
neško upravo. 

Salomon Lipold je bil nazarski 
kirurg in lekarnar. Leta 1764 je sto-
pil v frančiškanski red in je 58 let 
vodil lekarno v nazarskem samo-
stanu. Še danes slovi po Salomo-
novem obližu in Salomonovem eli-
ksirju.

V tej hiši se je rodil tudi Marko 
Vincenc Lipold, prvi slovenski šo-
lani montanist. Nazadnje je služ-
boval kot direktor rudnika živega 
srebra v Idriji.

K Lipoldom se je priženil dr. Jože 

Goričar starejši, ki je bil zdravnik in 
je v hiši leta 1905 odprl zdravniško 
ordinacijo. Njegov sin je bil akade-
mik dr. Jože Goričar, pravnik in so-
ciolog. Hčerka Barbara Goričar je 
bila novinarka in dopisnica časopi-
sa Delo na Dunaju.

Matija Blagojevič
Knjižnica Mozirje

Viri:
Muzejski sodelavec Matija Bla-

gojevič je prispeval največji delež 
gradiva za pričujočo zbirko, saj je 
za potrebe vodenja skupin po mo-
zirskem trgu zbral veliko gradiva na 
temo trških hiš in življenja v trgu.

Videčnik, A.: Podobe iz preteklo-
sti Mozirja. Mozirje : Občinska kul-
turna skupnost, 1985.

Mozirje. Mozirje : Občina, 2008.

RECITAL O VALENTINU VODNIKU NA REČICI OB SAVINJI

Predstavili poučne zgodbe in različne pesmi

Recitatorji KUD Utrip so predstavili odlomke del iz bogatega opusa 
proze in poezije Valentina Vodnika.

Ob rojstnem dnevu našega naj-
večjega pesnika Franceta Prešer-
na so v torek, 3. decembra, čla-
ni Kulturno-umetniškega društva 
Utrip pripravili literarni dogodek. 
V avli rečiške osnovne šole so 
predstavili delo Valentina Vodnika, 
prevajalca, slovničarja, časnikar-
ja, narodnega preroditelja, učitelja 
in frančiškana. Izbor avtorja ni na-
ključen, letos namreč mineva dve 
stoletji od njegove smrti.

Odlomke iz njegovih del so pre-
birali Roman Čretnik, Izak Ob-
lak, Dejan Ugovšek in Silva Pris-
lan. Prislanova je z Bertom Savod-

Moj spomenik, Dramilo mojim roja-
kom in številnim drugim.

Vodnikovo obdobje zajema čas 
17. in 18. stoletja, ki mu pripisujemo 
čas »oranja ledine« slovenskega 
jezika. Za čistost »kranjskiga« je-
zika je avtor svoje narodno prero-
dne ideje zapisal v bogatem opu-
su proze in poezije. »Vselej sim že-
lel kranjski jezik čeden narediti,« je 
zapisal.

Da bi Vodnikov čas še bolj pribli-
žali občinstvu, so nastopajoči pos-
krbeli z odgovarjajočo kostumo-
grafijo.

Tekst in foto: Marija Šukalo
nikom prispevala tudi scenarij in 
koreografijo. Obiskovalci so pris-

luhnili poučnim zgodbam iz Prati-
ke ter pesmim Zadovoljni Kranjec, 
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Kultura, Ljudje in dogodki

EMA FREŠ 2020

Znanih vseh deset finalistov
Po tednih medsebojnih dvo-

bojev, spletnih glasovanj in ocen 
strokovne komisije, je bilo na leto-
šnjem projektu RTV Slovenija pred 
Emo 2020 imenovanem Ema freš, 
izbranih 10 finalistov. V velikem fi-
nalu se bodo pomerili januarja.

Med desetimi izbranci sta dve za-
sedbi iz Mozirja. Najprej sta se v veli-
ki finale uvrstila dvojica Iza Leskov-
šek in Jaka Zlatinšek, z umetni-
škim imenom Younite in komadom 
Cure. Za njima je to uspelo še Vero-
niki Steiner, z umetniškim imenom 
Parvani Violet. Slednja se predstavlja 
z glasbeno zasedbo prijateljev s sre-

dnje šole in komadom Cupid.
Deset finalistov se bo pomeri-

lo na finalnem izboru Ema 2020. 
Dva, eden po mnenju glasovalcev 
in drugi po mnenju strokovne ži-
rije, se bosta pridružila uveljavlje-
nim izvajalcem na Emi, ki bo febru-
arja. Finalna oddaja in glasovanje 
bosta potekali v živo na nacional-
ni televiziji. Izvajalci bodo na pri-
reditvi prvič pokazali oziroma od-
igrali svoje komade v celoti. Glaso-
vanje bo potekalo samo v času od-
daje, na koncu katere bosta znana 
oba izbranca.

Benjamin Kanjir

LITERARNO SREČANJE BESEDIČICA

Zgornjesavinjski osnovnošolci predstavili svoje ustvarjanje

Letošnji nagrajenci so bi-
li: Ali Ermenc (OŠ Mozirje), Pa-
scal Lever Pejovnik (OŠ Nazar-
je), Ameli Hanžekovič (OŠ Reči-
ca ob Savinji), Daša Urlep (OŠ 
Frana Kocbeka Gornji Grad), 
Rok Zamernik (OŠ Ljubno ob 
Savinji) in Ana Kočnar (OŠ Bla-
ža Arniča Luče).

Učenke OŠ Rečica ob Savinji so prebrale kratke odlomke svojih 
literarnih del, ki so jih prijavile na natečaj.

Že šestnajst let se učenci zgor-
njesavinjskih šol na dan rojstva 
Franceta Prešerna, ki ga obeležuje-
mo 3. decembra, srečujejo na Bese-
dičici, na kateri predstavljajo svoja 
literarna dela. Letošnje srečanje je 
potekalo v Galeriji Mozirje v organi-
zaciji mozirske območne izpostave 
Javnega sklada RS za kulturne de-
javnosti in Osrednje knjižnice Mozir-
je. Strokovna spremljevalka priredi-
tve je bila mladinska pisateljica, kri-
tičarka in urednica Gaja Kos, ki je 
izbrala šest najboljših del.
SODELOVALO PREKO ŠTIRIDESET 

UČENK IN UČENCEV
Na tečaju se je s svojimi pesmi-

mi in proznimi deli predstavilo pre-
ko štirideset učencev vseh šestih 
zgornjesavinjskih osnovnih šol. Iz-
med vseh literarnih del je kritičar-
ka izbrala najbolj izvirna besedila 
posamezne šole, ki so bila dodat-
no nagrajena s posebnim prizna-

njem in knjižno nagrado, ki jo pri-
speva knjižnica. 
ZGODBE NAJ BODO ZANIMIVE IN 

POLNE PREOBRATOV
Kosova, s katero se je pogovar-

jala osnovnošolka Ajda Oblak, je 
mladim literatom svetovala, naj 
bodo njihove zgodbe polne preo-
bratov, saj s tem presenetijo bral-
ce. Bila je pozitivno preseneče-

na nad vsemi deli, ki so jih učen-
ci napisali. Še posebej je izposta-
vila, da so avtorji že nove ali že ob-
stoječe like dobro postavili v situa-
cije, slikovito so opisovali dogaja-
lišče in pisali dobre dialoge. Mla-
dim ustvarjalcem je še svetova-
la, naj veliko berejo, svoje pisanje 
pa berejo naglas oziroma odigra-
jo dialoge, saj bodo tako najbolje 

vedeli, kako se sliši njihovo napi-
sano delo.

ORGANIZACIJA BESEDIČICE V 
ROKAH MOZIRSKE OSNOVNE ŠOLE

Literarno srečanje Besedičica 
vsako leto pripravi druga osnov-
na šola iz naše doline. Letos je or-
ganizacijo prevzela OŠ Mozirje, za-
to je zbrane na začetku pozdravila 
ravnateljica Andreja Hramec. Za 
plesne in glasbene vložke so pos-
krbeli mozirski osnovnošolci.

Tekst in foto: Primož Vajdl

ADVENTNE DELAVNICE V SOLČAVI

Mladi ustvarjalci spoznavali ročne spretnosti odraslih

Otroci in animatorji so izdelali različne oblike adventih venčkov za 
okrasitev svojih in domov vaščanov. (Foto: Kristina Golob)

Bližajo se božični prazniki, čas 
božiča med drugim simbolizi-
ra adventni venček. V soboto, 30. 
novembra, so jih izdelovali tu-
di v Solčavi. Ustvarjalne delavni-

ce je pripravil otroško-mladinski 
cerkveni pevski zbor.
OBLIKE VENČKOV PREPUŠČENE 

DOMIŠLJIJI USTVARJALCEV
Otroci in animatorji pod vod-

stvom Marije Kočnar so iz narav-
nih materialov izdelali venčke za 
okrasitev svojih in domov vašča-
nov. Oblike venčkov so bile pre-
puščene domišljiji ustvarjalcev, le 
vsi so morali imeti štiri svečke za 
štiri tedne pred božičem. Ob druže-
nju so mladi ustvarjalci spoznavali 
ročne spretnosti odraslih in se učili 
iz njihovih izkušenj. Izdelke je nas-
lednji dan blagoslovil župnik Viki 
Košec, nato so ti dobili lastnike za 
simbolični prostovoljni prispevek.

DUHOVNO POPLAČILO
Po besedah vodje delavnice si 

bodo pevci z zbranimi sredstvi 
privoščili obisk kakšne prireditve 
in tako dobili tudi duhovno popla-
čilo. Da je delavnica uspela, so za-
služni tako tisti, ki so nabrali ma-
terial v bližnji in daljni okolici, kot 
tisti, ki so iz njega napravili izdel-
ke. V pomoč jim je priskočila do-
mača občina s prigrizkom in topli-
mi napitki. 

Marija Šukalo
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Matična kronika za 
november 

POROKE
Romanas Kazakevičius in Kaja Pezdir, 
oba iz Rima

SMRTI:
Franc Kladnik iz Luč
Jožefa Edl iz Okonine
Frančiška Ugovšek iz Lenarta pri Gornjem Gradu
Miran Čeplak iz Florjana pri Gornjem Gradu
Franc Pahovnik iz Krnice
Marija Krefl iz Pustega Polja
Franc Atelšek iz Radmirja
Jožefa Usar iz Lepe Njive
Peter Damjan Žehel iz Mozirja

UPORABNIKI VDC SAŠA IZSTOPAJO NA RAZLIČNIH PODROČJIH

Mihael Hafner in Matej Skurnšek uspešno zastopata 
nazarsko enoto Vrba

Mihael Hafner (levo) in Matej Skurnšek 
sta dokazala, da zmoreta uspešno preseči 

marsikatero oviro.

Odrasle osebe z motnjo v duševnem in teles-
nem razvoju, kot so uporabniki VDC Saša, so zara-
di svojih omejitev pogosto spregledani, saj okoli-
ca v njih ne vidi pravega potenciala. Zato se za-
posleni v VDC Saša, ki s tremi enotami povezuje 
upravne enote Velenje, Žalec in Mozirje, še toliko 
bolj trudijo in svojim varovancem pomagajo pri 
premagovanju njihovih omejitev. Uporabniki so 
uspeha, do katerega pridejo z veliko vztrajnostjo 
in trudom, še toliko bolj veseli. Med njimi sta tu-
di Matej Skurnšek in Mihael Hafner, uporabni-
ka enote Vrba Nazarje, ki sta v letošnji jeseni zab-
lestela vsak na svojem področju.

MIHAEL TRETJI S PLAKATOM
Mihael Hafner se je udeležil 11. abilimpijade 

v Mariboru in tekmoval v kategoriji izdelova-
nje plakata. Gre za olimpijado, na kateri invalidi 
vseh kategoríj pokažejo zmožnosti in spretnos-
ti, ki so jih na področju zaposlitvenih in prosto-
časnih dejavnosti osvojili na usposabljanjih in v 
VDC-jih. Mihael je izdelal plakat na temo, ki je bi-

la določena na tekmovanju. Pri izdelavi je poka-
zal dovolj izvirnosti, spretnosti in domiselnosti, 
da si je med številno konkurenco prislužil tret-
je mesto.

MATEJ ZMAGOVALEC V RINGU
V povsem drugačnih spretnostih se je izkazal 

Matej Skurnšek, prav tako uporabnik enote Vrba 
Nazarje. Med obiskom starega znanca ringa, El-
visa Delića v enoti Vrba, se je navdušil nad bo-
rilnimi veščinami. Delić ga je pričel trenirati in 
kmalu je padla odločitev, da se pomerita v rin-
gu. Dvoboj, kot ga v Sloveniji še ni bilo, se je med 
Matejem in njegovim trenerjem Delićem zgodil 
v telovadnici Gimnazije Celje Center. Zmago si je 
z veliko borbenostjo priboril Matej. 

VDC Saša želi s takšnimi izzivi, ki se jih loteva-
jo njihovi uporabniki z mentorji in zunanjimi so-
delavci, pokazati, da so osebe s posebnimi po-
trebami sposobne izvesti veliko stvari, čeprav 
so v življenju postavljene pred veliko omejitev.

Tekst in foto: Tatiana Golob

OBISK SPOMINSKEGA CENTRA 1991

Učenci zgornjesavinjskih šol spoznavali zgodovino vojne za Slovenijo

Učenci so prisluhnili predstavitvi dogodkov, ki so se odvijali v času osamosvojitvene vojne 
za Slovenijo.

V ponedeljek, 2. decembra, so se izbrani 
učenci zgornjesavinjskih šol, ki jih zanima zgo-
dovina, odpravili na zanimiv obisk v Spominski 
center 1991, ki ga je organiziralo Območno zdru-
ženje veteranov vojne za Slovenijo Zgornjesa-
vinjsko-Zadrečke doline.

INFORMACIJE IZ PRVE ROKE
Prisluhnili so predstavitvi dogodkov, ki so se 

odvijali v času osamosvojitvene vojne za Slo-
venijo od 27. junija do 6. julija 1991. Iz prve ro-
ke so jim spregovorili o aktivnostih in doživlja-
nju vojne zadnji poveljnik Občinskega štaba 
Teritorialne obrambe Občine Mozirje in častni 
predsednik območnega združenja Niko Pur-
nat, predsednik velenjskega odbora Policij-
skega veteranskega društva Sever za celjsko 
območje Dejan Potočnik in predsednik Komi-
sije za zbiranje spominskega gradiva 1991 Mi-
ran Ahtik. 

SPOZNAVALI TAKRATNE OBČUTKE 
UDELEŽENCEV VOJNE

Kustos Muzeja Velenje Vinko Mihelak jim 
je predstavil razstavljene eksponate. Skozi živo 
pripovedovanje so učenci lahko doživeli zagna-
nost in željo ljudi po samostojni državi, negoto-
vost in strah pred vojnim spopadom ter odloč-
nost mož, ki so bili na vojnih položajih.

In sporočilo? Vojna v Sloveniji je bila. Da ni bi-
lo večjih žrtev, se je treba zahvaliti človečnosti po-
veljnikov, civilistom, ki so poznali domači teren, in 
pripravljenosti na komunikacijo med udeleženci. 

Tekst in foto: Ksenija Fanrich Vuga
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Ljudje in dogodki

Jaslice je izdelala iz stare pletene torbice, ki jo je razparala.

Slike iz blaga so Irenin unikat.

ROKODELCI IN MOJSTRI V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Irena Podbrežnik slika in ustvarja izdelke iz 
najrazličnejših materialov

Decembra smo obiskali Ireno 
Podbrežnik iz Gornjega Grada. Že 
od malega rada riše, kasneje se 
je začela zanimati tudi za obliko-
vanje. 

USTVARJANJE JO JE REŠILO 
OSAMLJENOSTI

Irena se je rodila na Ljubnem ob 
Savinji, v Gornji Grad in nov dom v 
Tičjeku, stran od vrveža in v objem 

narave jo je pripeljala ljubezen. Z 
možem Petrom sta si tam postavila 
hišo, kjer je mlada družina vse do 
deset let nazaj uživala srečno živ-
ljenje. Nato je prišla tragična ne-
sreča, ki je Ireni in hčerkam Fabja-

ni, Zoji in Zali vzela moža in očeta. 
Takrat je Irena spoznala, da jo 

ročna dela rešujejo pred osamlje-
nostjo in posledicami izgube mo-
ža. Ker je bila sama s hčerkami, v 
službo ni mogla, saj bi mlajši, ki sta 
obiskovali osnovno šolo, po izgubi 
očeta težko bili sami doma. Irena 
je zato s skromnostjo in skrbnostjo 
prekrmarila težka leta.

SLIKANJE JE NJENA VELIKA 
LJUBEZEN

Veliko časa je v najtežjih tre-
nutkih posvečala slikanju. Na-
stajale so slike v več delih, v bar-

vah, ki so jo odvračale od hude ža-
losti. V mladosti je nekaj let dela-
la v Elkroju, kjer se je naučila šiva-
ti. Doma se je potem izpopolnjeva-
la in iz ostankov blaga šivala živali, 
obeske, punčke. 

IZVAJA DELAVNICE V CENTRU 
STAREJŠIH

Irena veze in ustvarja vizitke za 
različne priložnosti, plete, kvačka 
in še kaj. Vsak material, ki ga je do-
bi v roke, zna spremeniti v uporab-
ni izdelek. Še posebej rada ustvar-
ja v DEOS centru starejših, kjer za 
stanovalce pripravlja delavnice. Z 
velikim veseljem umetnine podar-
ja za razna darila prijateljem, usta-

novam. Rada priskoči na pomoč 
prijateljem ali znancem, ki jih sre-
čuje na poti življenja.

JASLICE IZ RECIKLAŽE
Pred božičem je izdelala jaslice, 

ki bodo letos krasile dom. Pokaza-
la nam je adventne venčke iz raz-
ličnih materialov, ki izmenično kra-
sijo njen dom. Vse naravne materi-
ale nabere sama v bližnjem gozdu 
in jih potem ustvarjalno porabi. La-

ni je razstavljala v Zavodu Stanisla-
va jaslice, adventne venčke in roč-
no izdelane okraske, tudi letos uni-
katne jaslice. Razstavljala je na ve-
likonočni razstavi pirhov, v Zavodu 
Stanislava skrbi tudi za hiško pri-
nesi-odnesi. 

SKRB ZA ROŽE IN PEKA TORT
Pred leti je razstavljala svoje sli-

ke v Galeriji Štekl. Njene ustvarjal-
ne hčerke so dodale nekaj svojih 

risb in izdelkov iz gline. Razstavili 
so tudi slike Gornjega Grada pokoj-
nega moža Petra. 

Rože krasijo okolico doma in da-
jejo vedeti, da so zaupane skrbnim 
Ireninim rokam. Krasi domačo cer-
kev. Njena skrb je predvsem izde-
lovanje ikeban. Zelo rada tudi pe-
če. Torte so njena specialiteta in za 
vsak rojstni dan pri hiši je drugačna.

Tekst in foto: Štefka Sem

Obilica adventnih venčkov na mizi, na steni slika z metulji in v steno 
vklesana podoba Gornjega Grada pokojnega moža Petra.

Irena Podbrežnik, obkrožena s svojimi slikami, rada peče, zato je 
bila moka Brinečevega kmečkega mlina pravo darilo zanjo.
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Izbrali športnike leta 2019, razglasitev v 
Lučah 14. januarja 2020

Če bi bilo, kot je to bilo običajno v preteklih 
treh letih, bi v zadnjem tednu letošnjega leta 
razglasili najboljše športnike po mnenju javno-
sti in posebne komisije, ki deluje v okviru orga-
nizacijskega odbora projekta »Športnik«. Prire-
ditelj in nosilec licence Ivo Milovanovič, ki le-
tos že četrto leto povezuje interese športne jav-
nosti ter vseh sedmih občin Zgornje Savinjske 
doline, se je dogovoril z vodstvom Občine Luče, 
da se dogodek odvije v novi športni dvorani v 
Lučah, kar je bila tudi želja gostitelja. Ker se je 
izgradnja dvorane iz objektivnih razlogov zav-
lekla, sta se organizator in župan Ciril Rosc do-
govorila, da slovesno razglasitev izvedejo v to-
rek, 14. januarja 2020. Tako so se priprave na do-
godek podaljšale vse do sredine januarja.

KONČNA ODLOČITEV O IZBORU NAJBOLJŠIH 
VSAKIČ VELIKA ODGOVORNOST

Komisija, ki je na osnovi glasovanja občanov 
z glasovnicami, objavljenimi v Savinjskih novi-
cah in na spletni strani www.sportnik-zgs.si, se 
je sestala na 3. sejo v torek, 17. decembra, in pri-
čela z odločanjem o predlogih v razpisanih kate-
gorijah, o dodelitvi priznanj za posebne dosežke 
in izboru športne osebnosti za življenjske zasluge 
za leto 2019. Izvedeli smo, da je glasovanje pote-
kalo po pričakovanjih in da bodo nekatere odlo-
čitve ob močni konkurenci sprejete zelo na tesno. 

Žirija upošteva pravilno izpolnjene glasovni-
ce iz obeh medijev in mnenje svojih članov s 
približno polovičnim vplivom na končne odločit-
ve, ki bodo, kot je dejal Milovanovič, zelo zahtev-
ne. »Ob obilici odličnih športnih dosežkov po-
sameznikov, ugledu in uspehih prirediteljev ter 
tekmovalnih ekip je odločitev tudi velika odgo-
vornost!« Končne odločitve bodo sprejeli po za-
ključku glasovanja 20. decembra. Javno jih bodo 
objavili, kot je običajno, na slavnostni prireditvi 
v novi dvorani za šport v Lučah. 

»NAJ« ŠPORTNIKE BODO DO NASLOVOV 
POSPREMILI ELITNI GLASBENIKI

Kot nam je sporočil glavni organizator pri-
reditve, je zaradi prestavitve termina končne-
ga dogodka nastalo nekaj manjših, a pomen-
ljivih sprememb, kljub temu je zagotovljen za-
res elitni kulturno-glasbeni program. Ob že tra-
dicionalnem uvodnem spremstvu Godbe Zgor-
nje Savinjske doline bodo športnikom izkazali 
čast pevci združenega pevskega zbora OŠ Ljub-
no ob Savinji in Luče, oba vodi Mitja Venišnik. V 
domačem kraju se bodo tudi tokrat izkazali pev-
ci okteta Žetev. Glasbena gostja večera bo dvak-
ratna zelo uspešna udeleženka Evrovizije Nuša 

Derenda. Tokrat bo prireditev vodil par Maja 
Belak in Saša Jerkovič, ki je bil moderator že 
na prvi od treh prireditev v Mozirju. 

Da gredo k uspešnemu zaključku dokonča-
nja dvorane, so veseli tako v Lučah kot Ivo Mi-
lovanovič, ki je dejal, »da je v tej fazi eden ključ-
nih ljudi, koordinator in predstavnik ter tajnik 
občine Luče Klavdij Strmčnik, ki že mesece 

bedi nad vsemi ključnimi dejavniki opremlja-
nja in priprav na dogodek. V tesnem sodelova-
nju je tudi z nami, ki želimo, da se prvo gostova-
nje športnika iz Mozirja v drugo občino izvede 
v čast športnikom. Računamo na številne obi-
skovalce.«

IZRAZIMO NAŠO PODPORO ŠPORTNIM 
PRIJATELJEM Z OBISKOM PRIREDITVE V 

LUČAH
Ker je bilo glasovanje medtem že zaključeno, 

nam ostane le še odločitev, da po decembrskem 
praznovanju, ko bomo namestili nove koledar-
je z oznako 2020, zaokrožimo datum 14. januar, 
s pripisom Luče, »Športnik 2019«. V predprodaji 
še lahko kupimo vstopnice po 10 evrov v spletni 
prodaji www.mojekarte.si, morda bližnjim kot 
darilo, na dan prireditve pa pred vstopom v dvo-
rano po 12 evrov. Z našo prisotnostjo bomo tako 
dodatno izrazili podporo našim športnikom in se 
jim zahvalili za njihov trud, odrekanje in izjemne 
športne uspehe.

Tekst in foto: Jože Miklavc 

Klavdij Strmčnik, koordinator opremljanja 
in zaključnih del dvorane v Lučah
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ŠPORTNIK
Timi Zajc (smučarski skoki)
Franček Gorazd Tiršek (strelstvo) 
Vid Vrhovnik (nordijska kombinacija)

ŠPORTNICA
Maja Mihalinec (atletika)        
Monika Hrastnik (gorsko kolesarstvo)
Tina Robnik (alpsko smučanje)

MLADI ŠPORTNIK
Nejc Naraločnik (alpsko smučanje)
Jernej Presečnik (smučarski skoki)
Tim Jevšnik (lokostrelstvo)

MLADA ŠPORTNICA
Manca Suhoveršnik (nogomet)
Maja Marolt (odbojka)
Ema Kranjc (odbojka)

EKIPE
NTK Savinja Luče (namizni tenis)
SSK Ljubno BTC (smučarski skoki)
OK Mozirje (odbojka, ženske)

PRIREDITELJI TEKMOVANJ
OK Ljubno SP (smučarski skoki, ženske)
OO Maraton Savinja (ŠD T.E.A.M.)
OO alp. smuč. evr. pokal (Beli zajec)

Glasujem za:

Izpolnite vse rubrike pri kategorijah. 
Le taka glasovnica bo veljavna! 

Športnik

1. ____________

2. ____________

3. ____________

Športnica

1. ____________

2. ____________

3. ____________

Mlada športnica

1. ____________

2. ____________

3. ____________

Mladi športnik

1. ____________

2. ____________

3. ____________

Ekipa

1. ____________

2. ____________

3. ____________

Organizator

1. ____________

2. ____________

3. ____________

ODBOJKARSKI KLUB KLS LJUBNO 

Zmaga doma, minimalni poraz na 
gostovanju

Ljubenske odbojkarice so v predzadnjih dveh 
krogih najprej doma premagale ekipo iz Maribo-
ra, ki je do tedaj doživela samo en poraz, nato pa 
na gostovanju v Rušah doživele minimalni poraz 
in osvojile točko.

LEPA TEKMA IN ZMAGA PROTI BRANIKU
V domači tekmi, ki je postregla z odlično od-

bojko, so igralke KLS-a nekoliko presenetljivo, 
vendar zasluženo premagale vrstnice iz ekipe 
Nova KBM Branik II. V prvem setu tekme sta bi-
li ekipi izenačeni do osme točke, nato so gostje 
povedle s 13:9. Po minuti odmora so Ljubenke 
izid pri šestnajsti točki izenačile in pri dvajse-

ti naredile razliko ter zasluženo osvojile prvi set. 
Drugi set so gostiteljice dobro začele, nekaj 

časa vodile, vendar so gostje do devete točke 
izid izenačile. Po seriji dobrih servisov, obramb 
in igre v napadu so Ljubenke popolnoma nadi-
grale gostje, drugi set končale v svojo korist ter 
povedle z 2:0. 

Zbranost v tretjem setu je nekoliko popustila 
in gostje so jih po zaslugi dobrih servisov popol-
noma nadigrale. Domači trener Goran Cestnik 
je sicer poskušal z menjavami ustaviti dobro 
igro gostij, vendar mu ni uspelo. 

Tudi četrti set so bolje začele in si na sredini 
seta priigrale lepo rezultatsko prednost 16:10, kar 
pa ni zadostovalo. Po minuti odmora so se Lju-
benke zbrale in ob podpori domačih navijačev 
rezultat najprej na devetnajsti točki izenačile, na-
to zanesljivo osvojile set in slavje se je lahko za-
čelo. Končni rezultat 3:1 (25:20, 25:15, 10:25, 25:21) 
za ekipo KLS Ljubno, ki je na tej tekmi pokaza-
la eno boljših iger v letošnji tekmovalni sezoni.

V RUŠAH NASTOPILE OSLABLJENE
Na gostovanju v Rušah pri tamkajšnji ekipi 

Turbina je ekipa KLS Ljubno nastopila nekoliko 
oslabljena zaradi bolezni igralk. To se je najbolj 
poznalo v prvem setu, saj je domača ekipa po-
polnoma nadigrala gostujoče Ljubenke. V dru-
gem so odbojkarice KLS začele igrati bolje in si 
po izenačeni igri v končnici seta priborile izena-
čenje. 

Tretji set je bil prav tako vseskozi izenačen, 
v končnici so imele več športne sreče domače 
igralke. Četrtega in s tem prvenstveno točko 
so si priborile Ljubenke, petega pa so z mini-

malno prednostjo zaključile sebi v prid doma-
če igralke in s tem minimalno zmago s konč-
nim izidom 2:3 (9:25, 25:22, 23:25, 25:21, 13:15) 
za ekipo Turbina.

ZMAGI V MALI ODBOJKI
Odlično igro so prikazale igralke za malo od-

bojko, ki so na turnirju v Preboldu dosegle dve 
zmagi. Najprej so v prvi tekmi premagale ekipo 
Prebold z rezultatom 2:0 (25:16, 25:03) in v drugi 
tekmi še ekipo Ljutomer z rezultatom 2:1 (26:16, 
8:25, 25:10) ter tako v svoji skupini s petimi zma-
gami in enim porazom osvojile drugo mesto in s 
tem nadaljevanje tekmovanja v A ligi.
POLOVIČEN IZKUPIČEK ZA STAREJŠE DEKLICE

Starejše deklice so na turnirju v Murski Sobo-
ti v prvi tekmi premagale ekipo Lenart z rezulta-
tom 2:1 (23:25, 25:22, 15:12). V drugi tekmi so iz-
gubile z domačinkami 1:2 (25:12, 22:25, 12:15) in 
s štirimi zmagami ter dvema porazoma zasedle 
drugo mesto v svoji skupini.

Franjo Atelšek

Ljubenke so premagale Mariborčanke z močno podporo s tribun z rezultatom 3:1. 
(Fotodokumentacija OK KLS Ljubno)
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TURISTIČNO DRUŠTVO GORNJI GRAD

Letos silvestrovanje
Gornjegrajsko turistično dru-

štvo je pripravilo bogat program 
decembrskih dogodkov. Od kuhar-
skih tečajev, ki so bili polno zase-
deni, do božično-novoletnega kon-
certa vokalnih skupin, ki bo v pe-
tek, 27. decembra, pred katedralo. 
Organizirali bodo silvestrovanje na 
prostem. Veselo bo tudi na priredi-
tvi v Novi Štifti, nekaj dogodkov bo 
organizirala Zeliščarna.

Predsednik društva Franci 
Ugovšek je še povedal, da so le-

tos pripravili tri brošure Gornjega 
Grada. V eni so zbrane nastanitve 
v občini, v drugi gostišča in gostin-
ski lokali ter v tretji lokalni ponu-
dniki prehrambnih izdelkov in iz-
delkov ročne obrti. Prva brošura 
je že natisnjena, drugi dve bos-
ta kmalu. V letu 2020 bodo z obči-
no izvedli drugi Festival zelišč in v 
parku ob katedrali pripravili letni 
kino, ki se je letos izkazal za prijet-
no popestritev v občini.

Štefka Sem

15. BARBARIN ŠTAFETNI TEK OKROG ŠKALSKEGA JEZERA

Med udeleženci tudi zgornjesavinjski tekači

Ekipa D.B.B.N Team (z leve: Berny Čeplak Poznič, Nataša Robnik, 
Damjan Kovač in Bogdan Robnik) je v starostni kategoriji 160 – 199 

let zasedla 3. mesto. (Foto: ČP)

Ob praznovanju goda sv. Bar-
bare je Športno društvo Skupine 
Premogovnik Velenje pripravilo 15. 
štafetni tek okrog Škalskega jeze-
ra. Na 2.800 metrov dolgo progo se 
je v nedeljo, 8. decembra, podalo 
68 ekip s po štirimi tekači. 

Najboljša zgornjesavinjska eki-
pa ŠD Premogovnik2 (Franci Oblak, 
Viktorija Modrijan, Viki Uršnik in 
Darko Kralj) je v starostni katego-
riji nad 200 let zasedla prvo mes-
to in si prislužila 13. mesto v skupni 
uvrstitvi. Takoj za njimi je v skupni 

uvrstitvi pristala ekipa D.B.B.N Te-
am (Berny Čeplak Poznič, Nataša 
Robnik, Bogdan Robnik in Damjan 
Kovač), ki je v starostni kategoriji 
160 – 199 let zasedla 3. mesto. 

V starostni kategoriji 120 – 159 
let je ekipa A je to zasedla 5. mes-
to. V starostni kategoriji 160 – 199 
let je ŠD Premogovnik1 pristal na 
4., PGD Šmartno ob Dreti Seniorji 
na 12. in Bilebale na 14. mestu. Nad 
200 let je bil ŠD Premogovnik 4., ŠD 
Premogovnik3 pa 14. 

Marija Šukalo

V NAZARJAH POSTAVILI DRSALIŠČE

Igrišče ob Dreti postalo mesto za druženje generacij
V Nazarjah so v začetku veselega 

decembra odprli drsališče. Na igri-
šču ob Dreti bo tako moč preizkuša-
ti drsalne sposobnosti vse do prve 
nedelje v januarju prihodnje leto.

Športno društvo Vrbovec je pos-

krbelo, da se najmlajši dobro po-
čutijo, saj jim brezplačno nudijo 
topel čaj, nasvete pri izbiri rekvi-
zitov in izposojo drsalk. Predstav-
nik društva Matija Vučina je dejal, 
da je prostor ob Dreti postal mesto 

za druženje in razvedrilo generacij. 
Starši in stari starši lahko poklepe-
tajo ob kozarčku kuhanega vina, 
medtem ko otroci preizkušajo svo-
je drsalne sposobnosti.

Po besedah Mateja Pečovnika, 
župana občine Nazarje, ki ob po-

moči donatorjev financira najem 
objekta, so postavili okrog 80 kva-
dratnih metrov drsalne površine. V 
kolikor bo dovolj zanimanja za to-
vrstno rekreacijo, bodo v prihod-
njem letu prostor razširili in pokrili.

Tekst in foto: Marija Šukalo

Na drsališču se bodo otroci lahko rekreirali še v prvem 
tednu prihodnjega leta.
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TEKME SVETOVNEGA POKALA V SMUČARSKIH SKOKIH ZA ŽENSKE

Ema Klinec na drugi stopnički
V nemškem Klingenthalu so se 

v soboto preizkusile tekmovalke v 
smučarskih skokih za svetovni po-
kal. Članica slovenske reprezen-
tance Ema Klinec je na tretji ska-
kalni preizkušnji blestela in osvoji-
la drugo mesto.

VETER PREPREČIL DRUGO 
TEKMO

Zaradi močnega vetra je organi-
zator izpeljal le eno serijo skokov. 
V njej je slovenska orlica skočila 
129 m in osvojila 118,9 točke. Bolj-
ša je bila le Avstrijka Chiara Hölzl, 
ki se je s 141 m in 124,6 t razveselila 
prve zmage v karieri. Nika Križnar 
je osvojila 12. mesto, tik za njo je 
pristala Špela Rogelj. Jerneja Bre-
celj je končala na 17. in Katra Ko-
mar na 21. mestu. Točke za Slove-
nijo je osvojila tudi Urška Bogataj 
s 25. mestom.

LJUBENSKI SKAKALNI PRAZNIK 
OD 21. DO 23. FEBRUARJA

»Čez celo poletje sem garala, na 
koncu se je vse izpeljalo tako, da so 
tudi skoki prišli na visoko raven. Sto-
pničk sem zelo vesela. Četrti mesti 
na Norveškem sta me še bolj moti-
virali. V tem mesecu se moramo na 
treningih še dvigniti in priti s formo 
v januar. Na tekmi bo potrebno po-
hoditi plin. Treba je delati in potem 
bomo videli, kako se bo odvilo,« je 
svoje delo ocenila Ema Klinec, ki se 
v skupni uvrstitvi lahko pohvali z 180 
točkami in tretjim mestom. Križnar-
jeva je z 82 točkami osma.

Naslednja tekma čaka dekleta v 
januarju v Saporu, na Ljubnem ob 
Savinji pa organizatorji že priprav-
ljajo vse potrebno za skakalni pra-
znik, ki bo od 21. do 23. februarja.

Marija Šukalo

CELINSKI POKAL V SMUČARSKIH SKOKIH

Jerneju Presečniku nove točke
Na tekmah celinskega poka-

la se je v finski Ruki dobro odrezal 
član Smučarsko skakalnega kluba 
Ljubno ob Savinji BTC Jernej Pre-
sečnik. Na dveh tekmah je osvojil 

osmo in enajsto mesto. Na tekmah 
je bil tudi Žak Mogel, a ni bil med 
najboljšo trideseterico in je ostal 
brez točk.

ŠS

SVETOVNI POKAL V SMUČARSKIH SKOKIH

Timi Zajc brez drugega skoka 
V nemškem Klingentalu so se 

pretekli konec tedna smučar-
ski skakalci pomerili na ekipni in 
posamični tekmi. Slovenska eki-
pa, v kateri je bil tudi Timi Zajc, 
član Smučarsko skakalnega klu-
ba Ljubno ob Savinji BTC, je doseg-
la peto mesto. 

Na posamični tekmi je Zajc ostal 
brez točk, saj njegova daljava v prvi 
seriji ni zadostovala za drugi skok. 
Uvrstil se je na 42. mesto. Najbolj-
ši slovenski posameznik je bil Peter 
Prevc, ki v zadnjem času redno po-
sega po uvrstitvah med deseterico.

ŠS

19. OLIMPIJSKE IGRE GLUHIH

Anja Drev dvakrat pod 
stopničkami

Anja Drev (desno) je osvojila četrto mesto v kombinaciji in peto 
mesto v smuku.  

Na svojih drugih olimpijskih 
igrah za gluhe je doslej Anja Drev 
z Lepe Njive osvojila četrto mes-
to v kombinaciji in peto mesto v 
smuku. Tekmo v superveleslalomu 
v italijanski Santa Caterini je zaradi 
bolečin izpustila. Tako je imela dva 
dni časa za počitek in pripravo na 
veleslalom in slalom. 

NADEJAJO SE DOBRIH 
REZULTATOV

»Na prvem mestu je zdrav-
je tekmovalke, in če želimo ime-
ti vsaj kakšno možnost v tehnič-

nih disciplinah, smo bili primora-
ni spustiti tekmo v supervelesla-
lomu. Teren je namreč zelo hiter, 
superveleslalom pa ena izmed 
najtežjih disciplin, tako da smo se 
trezno odločili, da bomo v dobro 
naslednjih tekem spustili to pre-
izkušnjo in se čim bolje pripravi-
li za veleslalom in slalom. Nade-
jamo se dobrih rezultatov na zad-
njih dveh tekmah,« je povedal po-
močnik glavnega trenerja Drevo-
ve Rok Tomažič.

ŠS

ALPSKO SMUČANJE

Robnikova pred poškodbo 
zmagala na FIS tekmi

Na FIS tekmi v veleslalomu je Tina Robnik zmagala, druga je bila 
Ana Bucik in tretja Meta Hrovat. (Foto: Sloski)

Pretekli teden so se naše alpske 
smučarke pomerile na FIS tekmi v 
veleslalomu v italijanski Folgari-
ji. Lučanka Tina Robnik je osvo-
jila prvo, Ana Bucik drugo in Me-
ta Hrovat tretje mesto. Kasneje se 
je Robnikova na treningu v Folga-
riji poškodovala. Pri padcu si je zlo-
mila nos, prebila ustnico in poško-
dovala zobe. 

DO TOČK V VELESLALOMU
Po nekajdnevnem počitku se je 

na tekme svetovnega pokala vrnila 
v torek na veleslalom v francoskem 
Courchevelu. Na prvi tekmi je za-
sedla 22. mesto, tekmo pa zaključila 
na 25. Ana Bucik se je uvrstila mes-
to za njo. Najboljša Slovenka je bila 
Meta Hrovat na 14. mestu.

ŠS
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MATJAŽ SEM, spec.
pomočnik komandirja PP Mozirje
policijski inšpektor I

POLICIJA SVETUJE

Bodi zvezda - ne meči petard!

Policisti se vsako leto znova srečujemo s 
kršitvami na področju uporabe pirotehničnih iz-
delkov. Med najbolj moteče dejavnike uvrščamo 
uporabo pirotehničnih izdelkov, katerih glavni 
učinek je pok (petarde). Nepremišljena, nepre-
vidna in objestna uporaba pirotehničnih izdel-
kov pogosto povzroči telesne poškodbe (opekli-
ne, raztrganine rok, poškodbe oči itd.), moti ži-
vali ter onesnažuje okolje.

OMEJITVE PRODAJE IN UPORABE 
PIROTEHNIČNIH IZDELKOV

V Zakonu o eksplozivih in pirotehničnih izdelkih 
je določeno, da pirotehničnih izdelkov kategorije 1 
ni dovoljeno prodajati fizičnim osebam, mlajšim od 
14 let, izdelkov kategorije 2 ni dovoljeno prodajati 
fizičnim osebam, mlajšim od 16 let, izdelkov kate-
gorije P 1, T 1, baterij ter kombinacij kategorije 3 do 
1.000 g neto mase eksplozivnih snovi in fontan ka-
tegorije 3 do 750 g neto mase eksplozivnih snovi 
pa ne fizičnim osebam, mlajšim od 18 let.

Prodaja pirotehničnih izdelkov kategorije 1, 
katerih glavni učinek je pok, je dovoljena le v 
času od 19. do 31. decembra.

Mladoletnikom do 14. oziroma 16. leta staros-
ti je dovoljeno uporabljati pirotehnične izdelke 
kategorij 1 in 2 le pod nadzorstvom staršev ali 
skrbnikov.

PREPOVEDANI KATEGORIJI
Uporaba pirotehničnih izdelkov kategorije 1, 

katerih glavni učinek je pok, je dovoljena le v 
času od 26. decembra do 2. januarja. Pri tem je 
potrebno upoštevati, da teh izdelkov ni dovolje-
no uporabljati v strnjenih stanovanjskih nase-

ljih, v zgradbah in vseh zaprtih prostorih, v bli-
žini bolnišnic, v prevoznih sredstvih za potniški 
promet in na površinah, na katerih potekajo jav-
ni shodi in javne prireditve.

Prepovedana je tudi predelava pirotehnič-
nih izdelkov zaradi povečanja učinka, uporaba 
v drugih predmetih, lastna izdelava pirotehnič-
nih izdelkov ter preprodaja.

Prodaja, posest in uporaba ognjemetnih iz-
delkov kategorije 2 in 3, katerih glavni učinek je 
pok, je od leta 2008 prepovedana.

Policisti bodo dosledno ukrepali proti vsem, 
ki bodo kršili določbe o uporabi pirotehničnih 
izdelkov. Za navedene kršitve posameznika je 
predvidena globa od 400 do 1.200 evrov.

POZIV POLICISTOV
Kljub vsem prizadevanjem policije se mora-

mo zavedati, da je neprimerna uporaba piro-
tehničnih izdelkov skupni problem, zato prosi-
mo vse, predvsem pa starše, skrbnike, učitelje 
in vzgojitelje, da z opozarjanjem na nevarnos-
ti in možne posledice takega početja ter s svo-
jim lastnim zgledom pripomorejo k preprečeva-
nju in zmanjševanju posledic.

S skupnimi prizadevanji se je mogoče izogniti 
marsikateri nevarnosti in usodni posledici.

PREVIDNO PRI NAKUPU IN UPORABI
Kupci in uporabniki pirotehničnih izdelkov 

naj jih, če se jim nikakor ne morejo odreči, kupu-
jejo le v trgovinah, ki imajo za prodajo teh izdel-
kov dovoljenje ministrstva za notranje zadeve.

Ob nakupu preverite, če so na izdelku navo-
Plakat opozarja, da je uporaba petard in 
drugih pirotehničnih sredstev nevarna.
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Kronika, Zahvale, Oglasi

Ni res, da je odšel – 
nikoli ne bo!
Ujet v naše srce, 
z najlepšimi spomini,
bo vsak naš korak
spremljal v tišini.

ZAHVALA

Peter ŽEHEL
1939 - 2019

Ob prehitri izgubi dragega očeta, dedka, brata in sorodnika naj se 
iskreno zahvalimo vsem, ki ste nam v teh težkih trenutkih nudili to-
lažbo in pomoč, vsem, ki ste mu polepšali in olajšali zadnje dni življe-
nja, in vsem, ki ste si vzeli čas, da smo ga skupaj pospremili na njego-
vi zadnji poti.

Vsi žalujoči

Solze lahko skrijemo,
bolečino zatajimo,
le praznine, ki ostaja,
ne nadomestimo.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega sina, moža, očeta in dedka

Janeza RAJTERJA
25. 12. 1948 – 7. 12. 2019

Zahvaljujemo se patronažni sestri Alenki, prijateljem in znancem, 
gospodu župniku Šumljaku, vsem gasilcem, pevcem, praporščakom 
in Marku Potočniku za izrečene ganljive besede slovesa. Zahvala ve-
lja tudi Danetu Veršniku. 

Vsem in vsakemu posebej še enkrat hvala, da ste ga tako množično 
pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

•	 PRENESLI	OBOLELO	OSEBO
Nazarje: 10. decembra ob 14.40 so na Lesarski ulici v Nazar-

jah gasilci PGD Nazarje nudili pomoč zgornjesavinjskim reše-
valcem nujne medicinske pomoči pri prenosu obolele osebe iz 
stanovanja do reševalnega vozila
•	 VLOMIL	V	AVTOMAT

Nizka: V noči na 11. december je neznani storilec vlomil v 
prodajni avtomat na bencinskem servisu v Nizki. Poškodoval je 
štiri predale in iz njih ukradel različne artikle. Škodo je povzro-
čil tudi na avtomatu.
•	 KOMBINIRANO	VOZILO	SE	JE	PREVRNILO

Ljubija: 12. decembra ob 19.35 se je v Ljubiji prevrnilo kom-
binirano vozilo. Gasilci PGD Nazarje so zavarovali kraj nesre-
če, odklopili akumulator in nudili pomoč vlečni službi in policiji.
•	 VANDAL	NA	DELU

Trnovec: 13. decembra so bili policisti obveščeni o vandal-
skem dejanju na Trnovcu. Neznani storilec je poškodoval stek-
lo na dveh stanovanjskih hišah, gostinskem lokalu in na oseb-
nem avtomobilu.
•	 DREVO	NA	CESTIŠČU

Spodnje Kraše: 13. decembra ob 21.15 se je v Spodnjih Kra-
šah na cestišče podrlo drevo. Gasilci PGD Šmartno ob Dreti so 
drevo razžagali in odstranili s cestišča.

dila za uporabo, ki morajo biti na-
pisana v slovenskem jeziku in ob-
vezno priložena vsem pirotehnič-
nim izdelkom. Pred uporabo izdel-
kov preberite navodila in jih upo-
števajte.

Posebej opozarjamo na ugoto-
vitve doma in iz tujine, da se na čr-
nem trgu prodajajo pirotehnični iz-
delki, ki niso kakovostno preverje-
ni in so ob uporabi zelo nevarni!

SAMO POD NADZOROM!
Pirotehnične izdelke, ki jih mla-

doletniki lahko uporabljajo, naj 
uporabljajo le pod nadzorom star-
šev ali skrbnikov.

Z nepravilno uporabo piroteh-
ničnih izdelkov se lahko hudo te-
lesno poškodujemo in tudi zane-

timo požar. Ali je zadovoljstvo pri 
uporabi pirotehničnih izdelkov 
vredno teh posledic?

UŽITEK NE ODTEHTA POSLEDIC
Otroci in mladoletniki radi ek-

sperimentirajo, preizkušajo svo-
je sposobnosti in pogum. S spre-
minjanjem pirotehničnega izdelka 
in nepazljivo uporabo se bistveno 
poveča možnost poškodb. Z lastno 
»iznajdljivostjo« lahko dosežejo, 
da nedolžen izdelek postane ne-
varen. Ne dovolite jim takšne »ino-
vativnosti«, saj so posledice lahko 
usodne!

Ali so oslepitve, opečeni prsti, 
prestrašeni sosedi in materialna 
škoda vredni poka petarde? Star-
ši, bodite pozorni!
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Za razvedrilo

STRIC IZ OZADJA, SREDINE IN OSPREDJA
Da pri nas nobena stvar ne gre brez nadzora stricev iz ozadja, se je pokazalo tudi na prireditvi 

Jesen na vasi v Bočni. 
Miran Žerovnik (z mikrofonom), igralec in povezovalec prireditve, je bil stric iz ozadja, stric iz 

ospredja in stric s sredine. Pod prste je gledal vsem, ki so kaj delali, tistim, ki so špilali, in osta-
lim, ki so peli. 

Ali si je za to zaslužil trojni honorar, pa tete iz ozadja niso hotele povedati.

MLADINA ZA VZOR
»Ta današnja mladina! Ne moreš verjeti, ka-

ko so to skrbni in pridni, kar za vzor jih moraš 
imeti,« je na prireditvi Zapoj z menoj v Novi 
Štifti na odru razlagala Gelca iz Zavodnja (Ivo 
Tesovnik) in hitela pometati, da bo oder lepo 
urejen. »Kateregakoli vidiš, vsi tako brišejo in 
glancajo ekrane od telefonov, kako šele imajo 
potem doma spucano.«

ŠS

ŠS
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KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 52. številki SN

2019

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Križanka, Ljudje in dogodki

Bralka nas je opozorila, da so v urbanem naselju njeni sosedi zak-
lali prašiča. Ta je bil vsaj deset minut v agoniji in je krulil, da se je člo-
veku paralo srce. Niso ga niti omamili in so ga zaklali na njihovem do-
vozu k hiši, na asfaltu. 

Z živalmi je potrebno ravnati humano, ne sme se jim povzročati ne-
potrebnega trpljenja in stresa. Zakonodaja predpisuje, da jih je pri za-
kolu potrebno predhodno omamiti z napravo s penetrirnim klinom (pi-
štola za omamljanje) ali električnim tokom (električne klešče). 

BODICA TEDNABODICA TEDNA
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Petek,
20. december

ob 18.00. Galerija Štekl Gornji Grad
Proslava v počastitev dneva samostojnosti in 
enotnosti

Sobota,
21. december

ob 9.00. Bohačev toplar - tržnica Nazarje
Naj zadiši po cimetu in klinčkih – nastop 
vokalne skupine Sončnice
ob 16.00. Mozirski trg
7. Božični bazar - praznična tržnica
ob 17.00. Dom planincev v Logarski dolini
Tradicionalni pohod z baklami
ob 18.00. Dom kulture Nazarje
Božično-novoletni koncert Glasbene šole Nazarje
ob 18.00. Kulturni dom Nova Štifta
Glasbeni večer
ob 19.00. Večnamenska dvorana Lepa Njiva
Veseli december
ob 19.00. Pri Gričarju v Krnici, Luče
Prireditev Glasbena zmešnjava
ob 19.00. Športna dvorana Mozirje
Tekma v odbojki - Mozirje : Weiler Volley Zreče

Nedelja,
22. december

ob 15.00. Mozirski trg
7. Božični bazar - praznična tržnica
ob 17.00. Laze pri Kokarjah
Luč miru (taborniki Rod Sotočje Nazarje)
ob 19.00. Cerkev v Šmihelu nad Mozirjem
Božični koncert

 Ponedeljek,
23. december

ob 16.30. Športna dvorana Nazarje
Šola pleše

Torek,
24. december

ob 10.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Dopoldanska čajanka

Sreda,
25. december

ob 17.00 in 18.30. Dol-Suha
Žive jaslice
ob 18.00. Pod slapom Palenk v Logarski dolini
Žive jaslice
ob 18.00. Na Juvanovih prodih v Lučah
Žive jaslice

Četrtek,
26. december

ob 15.00. Cerkev v Radmirju
Praznični koncert
ob 16.00. Kulturni dom Bočna
Božično-novoletni koncert
ob 18.00. Pod slapom Palenk v Logarski dolini
Žive jaslice
ob 19.00. Kulturni dom Mozirje
Komedija Kaj je z mamico (premiera)
ob 19.00. Cerkev sv. Lovrenca v Lučah
Božični koncert lučkih pevcev in sestavov

Petek,
27. december

ob 10.00. Dom kulture Nazarje
Prednovoletne otroške delavnice

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov

◊	UGODNO	ODDAJAMO	APARTMAJE	PRI	
TERMAH	PTUJ.	Info:	040	320	103.

Damijan Zupančič s.p., Pot v toplice 8, 2250 Ptuj. 

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi 
vsa ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. 
Kvalitetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.      

◊	ŠIVILJSTVO	ŽANA	
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravi-
la (menjava zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 

Oblak Z. Barbara s.p., Ljubija 88, 3330 Mozirje.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče, za zakol ali svinj-
ske polovice, Fišar, Tabor; gsm 
041/619-372.
Kravo ciko, brejo, pašno prodam; 
gsm 031/622-815.
Prodam bikca čb, starega 7 dni; 
gsm 031/805-832.

Prodam prašiče domače vzreje, 
različnih tež in izločene svinje. An-
drejeva kmetija; gsm 031/509-061.
Prodam bikca čb, starega 10 dni; 
gsm 031/266-738.
Prodam prašiče za zakol ali na-
daljnjo rejo, dostava na dom; gsm 
041/637-241.

Prodam bikca RJ, starega štiri me-
sece in pol, za zakol ali nadaljnjo 
rejo; 041 519 643 

ŽIVALI KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke, bikce nad 100 kg; 
gsm 031/533-745.

DRUGO – PRODAM
Prodam gume + felgne + okra-
sne pokrove za sead cordobo, w, … 
zimske – 175 – 70 – 13 (raba 1 leto); 
gsm 041/289-547.
Prodam suhe kocke sena in otave 
ter domač kis; gsm 041/688-708.
Meso polovice teletine ali četrt 
ter orehova jedrca prodam; gsm 
068/670-357.
Prodam domačo kislo repo; gsm 
041/324-409.
Prodam pelete za kurjavo – smre-
kovi; gsm 031/494-188.
Prodam fižol v zrnju, sivček; gsm 
030/914-992.

Prodam domače orehe 3,5 kg 
in hlevski gnoj, vaš odvoz; gsm 
041/614-818.
Gume vektor 175/65 R14 – ms 2 
kom., gume gudir 175/65 R14 ms 
2 kom., prodam po 8 eur; gsm 
041/445-792.
Prodam rabljeno peč na olje sime, 
33,4 kW, za 40 eur; gsm 031/642-
353.
Prodam traktor deutz 70 kW, 50 
delovnih ur, in letošnje bale; gsm 
031/663-462.

DRUGO KUPIM 
Traktor in vso ostalo kmetijsko me-
hanizacijo, v kakršnemkoli stanju 
kupim; gsm 041/259-810.
Kupim hlodovino bukve, javorja, 
oreha in sadnih dreves, plačilo ta-
koj; gsm 040/430-080.

NEPREMIČNINE
Osebi ali dvema oddam stanovanje 
v okolici Mozirja; gsm 051/620-598.



Voščila, Oglasi
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Obvestilo 

Drage bralke, dragi bralci

Obveščamo vas, da zaradi praznikov 25. in 26. de-
cembra za 52. številko Savinjskih novic sprejemamo 
čestitke, zahvale, male oglase in kupone do ponede-
ljka, 23. decembra, do 11. ure. 

Čestitke, zahvale in male oglase lahko pošljete tu-
di po elektronski pošti na trzenje@savinjske.com. Pri 
glavnih vratih v grad Vrbovec in pri vratih v uredni-
štvo imamo nabiralnika, v katera lahko vržete tovr-
stno pošto.

Uredništvo


